
Wieliszewskie obchody 71.
rocznicy wybuchu II wojny
Êwiatowej rozpocz´∏y si´

Mszà Êw. odprawionà w koÊciele pw.
Przemienienia Paƒskiego wWielisze-
wie. Po nabo˝eƒstwie uczestnicy
uroczystoÊci udali si´ na kwater´ wo-
jennà cmentarza parafialnego, gdzie
spoczywa 300 ̋ o∏nierzy, którzy pole-
gli podczas kampanii wrzeÊniowej.
Delegacje z∏o˝y∏y kwiaty pod pomni-
kiem upami´tniajàcym bohaterstwo
obroƒców polskich granic.

Równie˝ 1 wrzeÊnia, o godz. 11,
odby∏a si´ uroczystoÊç otwarcia no-

wego wieliszewskiego Gminnego
Gimnazjum. Budowa tej jednej
z najwi´kszych naszych inwestycji
trwa∏a ponad rok. Niesprzyjajàce
warunki meteo sprawi∏y, ˝e budow-
laƒcy musieli bardzo si´ postaraç,
aby ju˝ podczas inauguracji szkol-
nych zaj´ç by∏o mo˝na przeciàç
symbolicznà wst´g´. Zgromadzo-
nych goÊci przywita∏ prowadzàcy ce-
remoni´ Kierownik Referatu Infor-
macji i Promocji Pawe∏ Kownacki.
Wójt Gminy Wieliszew Waldemar
Kownacki odczyta∏ treÊç aktu erek-
cyjnego, po czym dokument ten

wraz z dzieci´cymi opowiadaniami
i rysunkami zosta∏ zamurowany
przez szkolnà delegacj´ w „kapsu-
le czasu”, którà otworzà przedstawi-
ciele kolejnego pokolenia za 50 lat.
Bia∏o-czerwonà wst´g´ symbolicz-
nie otwierajàc szkolne progi prze-
cinali: wójt Waldemar Kownacki,
przewodniczàcy Andrzej Snopek,
dyrektor Marzenna Kmieciak, Se-
kretarz Generalny ZGW RP Edward
Trojanowski, ks. Marek Janicki, ks.
Grzegorz Kucharski, uczenni-
ca I klasy Karolina Jadczak. nn  

áá wi´cej czytaj str. 3

1 wrzeÊnia
Historia i przyszłoÊç

1 wrzeÊnia to
dzieƒ zadumy
nad ofiarami
II wojny Êwiatowej
oraz poczàtek roku
szkolnego.
Tegoroczne Êwi´to
było dla nas
szczególnie
uroczyste z powodu
otwarcia
wieliszewskiego
Gimnazjum
Gminnego.

Mariusz Kraszewski
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Dowodem potwierdzajàcym t´ te-
z´ sà coraz wi´ksze rzesze mi∏oÊni-
ków dobrego grania „z tekstem”
Êciàgajàce na wieliszewskà pla˝´
rokrocznie. Tym razem sprzymie-
rzeƒcem organizatorów by∏a nie
tylko ambitna muzyka, ale równie˝
s∏oneczna pogoda. Szanty nad Za-
lewem i Festiwal Kraina ̧ agodno-
Êci zgromadzi∏y kilkutysi´cznà wi-
downi´. Po raz kolejny okazuje si´,
˝e jednak mo˝na si´ bawiç dosko-
nale bez muzyki generowanej je-
no przez komputerowe programy.

nn  Mariusz Kraszewski
áá O Festiwalu Szanty 

nad Zalewem czytaj na str. 8
áá O Festiwalu Kraina 

¸agodnoÊci czytaj na str. 11

Pierwsze pog∏oski na temat
uruchomienia linii ZTM w na-
szej gminie pojawi∏y si´ wiosnà,
kiedy na ulicach gminy pojawi-
∏y si´ testowe „czerwoniaki”,
Ca∏a sprawa nabra∏a barw w wa-
kacje, gdy nasi radni zatwierdzi-
li stosownà dotacj´ dla m.st.
Warszawy i wójt gminy móg∏
podpisaç odpowiednie porozu-
mienie ze stolicà. Zarzàd Trans-
portu Miejskiego w Warszawie
mog∏o og∏osiç stosowny prze-
targ, który z ma∏ymi przygoda-
mi zosta∏ rozstrzygni´ty i wspo-
minany wy˝ej PKS Warszawa
wy∏oniony zosta∏ jako przewoê-
nik nowych linii lokalnych L-9
i L-10.

W piàtek wieczorem i w sobo-
t´ na ulicach Wieliszewa pojawi-
∏o si´ pogotowie przystankowe
a wraz z nim nowiutkie s∏upki
z rozk∏adami nowych linii,
a w poniedzia∏ek po 4 rano au-
tobusy obydwu linii wyruszy∏y
w tras´ rozpoczynajàc nowà
epok´ w rozwoju Gminy Wieli-
szew.

nn  PK
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Do˝ynki
Gminne
2010
Tegoroczne Êwi´to rozpocz´∏o si´
Festiwalem AktywnoÊci Spo∏ecz-
nej i Zawodowej So∏ectw – nowà
inicjatywà Lokalnej Grupy Dzia-
∏ania „Partnerstwo Zalewu Ze-
grzyƒskiego”. Gdy na scenie po-
szczególne so∏ectwa prezento-
wa∏y to, czym mogà pochwaliç si´
najbardziej, wÊród publicznoÊci
trwa∏o g∏osowanie. Jej wzgl´dy
zdoby∏o so∏ectwo Chotomów, któ-
re jednoczeÊnie zaj´∏o 2. miejsce
w ocenie jurorów.

Zwyci´stwo wywalczy∏o ˝y-
wio∏owym wyst´pem so∏ectwo
Skubianka. Trzecià lokat´ zajà∏
Wieliszew. Po rozdaniu nagród
wr´czanych przez Zast´pc´ Sta-
rosty Legionowskiego Janusza

Kubickiego i Prezesa organizujà-
cego konkurs LGD „Partner-
stwo Zalewu Zegrzyƒskiego”
Edwarda Trojanowskiego zwy-
ci´skie so∏ectwo Skubianka za-

Êpiewa∏o i zataƒczy∏o dla publicz-
noÊci jeszcze raz.

nn  Mariusz Kraszewski
áá wi´cej czytaj str. 16

Ambitnie

ww Pod dobrymi
skrzyd∏ami
Minà∏ ju˝ z górà rok

od pami´tnej sesji Rady

Powiatu, kiedy wa˝y∏y si´

losy szko∏y w Komornicy.

Podsumowanie 12 miesi´cy

szko∏y pod opiekà Gminy

Wieliszew

áá czytaj na str. 6

ww Statutowe polemiki
Dyskusja na temat

uchwalenia statutu

Micha∏owa Reginowa

áá czytaj na str. 7

ww Za parawanem
Teatr jest dla mnie moim

˝yciem, moja mi∏oÊcià.

Chyba jest to mi∏oÊç

od zawsze…

Wywiad z Walentynà

Janiszewskà 

áá czytaj na str. 12

ww Na pomoc p∏onàcej 
Rosji
Robert Boryszewski stra˝ak

z Wieliszewa opowiada

o swojej dwutygodniowej misji

w ogarni´tej ogniem Rosji.

áá Czytaj na str. 13
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ZTM
w Wieliszewie
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Wójt Waldemar Kownacki
i Przewodniczàcy Rady 

Andrzej Snopek symbolicznie
przekazujà Gimnazjum w r´ce

Pani Dyrektor Marzenny Kmieciak
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

Red. – Od kiedy pracuje Pan
w Wieliszewie?
¸UKASZ ZIEMAK – W Urz´dzie Gmi-
ny Wieliszew pracuj´ od 1 stycznia
2008 roku.
Jak wyglàda∏a Pana kariera?
Praca w Wieliszewie to moje
pierwsze zawodowe zaj´cie
po skoƒczeniu szko∏y.
Móg∏by Pan powiedzieç co szcze-
gólnie podoba si´ Panu w Gminie
Wieliszew?
Na pewno ̋ yczliwoÊç i serdecznoÊç
naszych mieszkaƒców. Jest to tym
bardziej cenne, ˝e wiele jej przeja-
wów doÊwiadczam w swojej co-
dziennej pracy wi´c nie jest to
w ˝adnej mierze wymuszone i oka-
zjonalne, ale najcz´Êciej sponta-
niczne i szczere. Jednak jeÊli cho-
dzi o jakieÊ jedno szczególne miej-
sce na terenie Gminy to bardzo
podobajà mi si´ zabytkowe ruiny
Pa∏acu Poniatowskich w miejsco-
woÊci Góra. To Êwietne miejsce
do organizacji wielu plenerowych
imprez w tym np. koncertów mu-
zyki kameralnej.

Czy ma Pan jakieÊ ciekawe hob-
by oryginalny sposób sp´dzania
wolnego czasu?
W wolnych chwilach pisz´ wiersze
i opowiadania na razie do szufla-
dy. Mo˝e kiedyÊ je opublikuj´. Lu-
bi´ te˝ uk∏adaç puzzle.
Ulubione miejsce…
Najch´tniej wypoczywam nad pol-
skim morzem.
Ulubiona muzyka…
Ceni´ sobie takich twórców jak
Czes∏aw Niemen, Marek Grechuta,
czy Micha∏ Bajor.
Ulubione danie…
Placki ziemniaczane i fasolka
szparagowa.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny...
I Program Polskiego Radia. W te-
lewizji bardzo lubi´ oglàdaç pro-
gram popularno-naukowy „Gali-
leo” i widowisko kabaretowe
„Spadkobiercy”. Oba programy
emituje stacja TV 4.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Bartek Trzaskoma

Tym razem spotykamy si´
z ¸UKASZEM
ZIEMAKIEM pracownikiem
Referatu Informacji
i Promocji 
Urz´du Gminy Wieliszew

Igor

Ja by∏em w Chorwacji i u babci. Mieli-
Êmy bardzo blisko pla˝y i mieszkaliÊmy
w porcie chorwacyjskim. Pla˝a jest bar-
dzo kamienista i musia∏em chodziç
w gumowych butach. Jest bardzo ciep∏a
woda i tam sà te˝ kamienie. Kàpa∏em
si´ i opala∏em si´. Ca∏y czas by∏em w wo-
dzie i na materacu.

Natalia

By∏am na polanie. Burza zerwa∏a nam
dach z namiotu. SpaliÊmy bez dachu,
a byliÊmy bez rodziców, tylko z bratem.
Potem poszliÊmy grzyby ale nie by∏o. Lu-
bi´ si´ opalaç. Nad morzem, by∏o fajnie.

Mateusz

Ja chcia∏bym bawiç si´ z kolegami, robiç
zamek, pop∏ywaç na ∏ódce. Chcia∏bym po-
jechaç daleko i zobaczyç ma∏e zwierz´ta.
Na pla˝y mieszkajà dziki i mo˝na je kar-
miç.
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Igor 

Ja widzia∏em fale co majà 20 metrów.
Ja dwa razy i du˝o razy przewróci∏em
si´ na brzegu. Wtedy stanà∏em na tej
du˝ej fali, mia∏em dmuchanego kroko-
dyla i wtedy spad∏em do wody z tego
krokodyla. Potem by∏a p∏ytka woda
i górki pod wodà i jak spad∏em to zro-
bi∏em sobie masa˝.

Ola 

Fajnie by∏o u dziadków. By∏am w Nowej
Soli i na rybce metalowej. By∏ tam taki
ma∏y osio∏ek a mój brat si´ go ba∏ a ja
go pog∏aska∏am. W górach jeszcze nie by-
liÊmy. Oni mieszkajà za Cz´stochowà. Te-
raz dziadkom Pany malujà dom, ale nie
wiem jaki to b´dzie kolor.

Dominika

By∏am nad morzem. By∏ tam fajny pie-
sek, mia∏am przyjació∏. By∏am z rodzica-
mi i z siostrà. I z pieskiem. P∏ywa∏am
i opala∏am si´. Ja nie umiem p∏ywaç ale
mia∏am dmuchany materac.

Po wakacjach zosta∏y tylko wspomnienia. SpytaliÊmy dzieci z Przedszkola nr 2 JAKIE PRZE˚Y¸Y
PRZYGODY LUB JAKIE SÑ ICH WYMARZONE WAKACJE.

OSOBOWOÂCI
WIELISZEWA

DziÊ naszym bohaterem jest 
MAREK TARWACKI 

Dyrektor Szko∏y Podstawowej
im. Stanis∏awa Moniuszki

w ¸ajskach

Witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem 
w postaci koszulki ozdobionej napisem: „Moja Gmina Wieliszew”.

WITAMY W GMINIE WIELISZEW
Alana i Natana synowów Iwony
i Marcina Tarach z Wieliszewa,
ch∏opcy przyszli Êwiat na 17.07 w Wo-
jewódzkim Szpitalu Bródnowskim
w Warszawie, oraz Filipa Szumaƒ-
skiego urodzonego 30.04.2010 w Szpi-
talu Bródnowskim w Warszawie
o godz. 11-40.Witamy te˝ Oskara An-
drzeja CieÊliƒskiego z Olszewnicy
Starej urodzonego 07.01.2010 w szpi-
talu w Nowym Dworze Mazowieckim.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni”
rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç si´
do Referatu Informacji i Promocji
mieszczàcego si´ w pokoju nr 9 Urz´-
du Gminy Wieliszew, telefonicznie
pod numerem (022) 782 26 32 lub ma-
ilowo piszàc na adres promocja@wie-
liszew.pl w celu ustalenia daty wr´cze-
nia prezentu. Gazeta Wieliszewska
uhonoruje równie˝ naszych milusiƒ-
skich publikujàc ich zdj´cia na swoich
∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI
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Red. – Jak wyglàda∏a Pana dotych-
czasowa praca zawodowa?
MAREK TARWACKI – Moja dotychcza-
sowa praca zawodowa zwiàzana jest
z edukacjà.
Przeszed∏em wszystkie szczeble w za-
wodzie nauczycielskim od nauczy-
ciela szko∏y podstawowej poprzez
szko∏´ Êrednià a˝ do zajmowanego
obecnie stanowiska dyrektora szko-
∏y. Naucza∏em ró˝nych przedmiotów
ale moim koronnym jest plastyka.
Dlaczego wybra∏ Pan zawód na-
uczyciela?
Tak naprawd´ zawód nauczyciela
wybra∏ mnie a nie ja jego. Ju˝ jako
m∏ody cz∏owiek a zarazem instruk-
tor ZHP kszta∏ci∏em si´ w dzia∏a-
niach z dzieçmi i m∏odzie˝à. Zawsze
du˝à satysfakcj´ mia∏em z dobrze
wykonanego zadania.
Na szcz´Êcie otaczali mnie i otacza-
jà nadal pasjonaci tego zawodu. Za-

wód nauczyciela to ciàg∏a nauka
i pokonywanie nowych wyzwaƒ,
a ja lubi´ i jedno i drugie. Bezintere-
sowna wdzi´cznoÊç dziecka sprawia,
˝e tak bardzo ceni´ sobie ten zawód.
Moje ulubione miejsce w Gminie
Wieliszew…
Moim ulubionym miejscem w gmi-
nie jest teren wokó∏ szko∏y. Jak bar-
dzo jestem zm´czony dniem to wte-
dy id´ do szkolnego lasku i krótki
spacer regeneruje moje si∏y. Jest to
taka moja ma∏a oaza spokoju.
W wolnym czasie najch´tniej…
Zastanawiam si´ czy mama wolny
czas? Ale ka˝dà wolnà chwil´ po-
Êwi´cam rodzinie, chocia˝ te chwi-
le stajà coraz krótsze.
Moje miejsce na urlop…
Moim miejscem na urlop od wielu
lat jest Sopot. Znajduje tam miej-
sca pe∏ne spokoju, ciszy. A jak chc´
troch´ poszaleç to rzucam si´ w wir

wieczornego sopockiego ˝ycia.
Ulubiona muzyka…
Lubi´ muzyk´ powa˝nà to przy niej
naprawd´ odpoczywam. Chocia˝
jak jestem w dobrym nastroju to si´-
gam do mojego ulubionego zespo∏u
czyli Depeche Mode.
Ulubione danie...
Uwielbiam gotowaç i podobno robi´
to ca∏kiem nieêle, dla tego te˝ sma-
kuje mi wszystko czego nie robi´
sam. A tak na powa˝nie lubi´ owo-
ce morza.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny…
Ch´tnie s∏ucham Trójki oraz lokal-
nych stacji ze wzgl´du na informa-
cj´. Telewizja s∏u˝y mi jako ekran
na Êwiat, pozyskiwanie aktualnych
wiadomoÊci.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Poznaj pracownika
Gminy

Alan Natan

Filip

Oskar
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fot. Tadeusz Czaplicki



gazeta wieliszewska xx 16 wrzeÊnia 2010 3

W Gminie

Dotradycji nale˝y poÊwi´-
cenie nowego budyn-
ku. O dobre funkcjono-

wanie Gminnego Gimnazjum
w Wieliszewie modlili si´ obecni
na uroczystoÊci jego otwarcia ka-
p∏ani, a ks. Marek Janicki pokropi∏
zgromadzonych goÊci i Êciany bu-
dynku Êwi´conà wodà. Potem wójt
Waldemar Kownacki podsumowa∏
etap budowy Gimnazjum dzi´ku-
jàc wszystkim zaanga˝owanym
weƒ osobom za poÊwi´cony czas.
G∏os zabra∏ równie˝ Przewodniczà-
cy Rady Andrzej Snopek wyra˝a-
jàc radoÊç z oddania do u˝ytku jed-
nej z najwi´kszych gminnych inwe-
stycji. Po przemówieniach

przedstawiciele w∏adz lokalnych
wr´czyli dokument symbolizujàcy
przekazanie placówki Dyrektor
Gimnazjum Marzennie Kmieciak,
która dzi´kujàc podzieli∏a si´ re-
fleksjà na temat roli procesu edu-
kacji w ˝yciu spo∏ecznym. Po jej
wystàpieniu nadszed∏ czas na ko-

lejne serdecznoÊci – ciep∏e s∏owa
poparte darami z∏o˝onymi na rzecz
szko∏y pad∏y z ust ks. Marka Janic-
kiego, starosty Jana Grabca, dyrek-
tor SAPO El˝biety Radzikowskiej,
Sekretarza Generalnego ZGW RP
Edwarda Trojanowskiego, so∏tysa
S∏awomira Baƒbury.

UroczystoÊç otwarcia Gimna-
zjum Gminnego w Wieliszewie
zwieƒczy∏ program artystyczny
w wykonaniu uczniów szko∏y. Mi-
mo, i˝ m∏odzie˝ mia∏a ma∏o czasu
na przygotowanie wyst´pu, nale˝y
podkreÊliç jego wysoki poziom.
Nie zabrak∏o patriotycznych hase∏

Mariusz Kraszewski

Niepubliczne Przedszkole „KubuÊ Puchatek” w Niepor´cie

p r z e d s z k o l e  •  z e r ó w k a  •  k l u b  m a l u c h a
Informacje: 600-17-69-18 lub 0-22 774-87-12    www.przedszkolenieporet.waw.pl

R E K L A M A

Rewolucj´ uroczyÊcie zainaugurowano ko∏o 9.40 kiedy na przystanku przy koÊciele w Wieliszewie na
zaproszenie wójta i ksi´dza proboszcza zebrali si´ nie tylko oficjalni goÊcie ale i zwykli mieszkaƒcy.

ZTM w Wieliszewie
Na otwarcie przybyli radni gmin-
ni, radni powiatowi, wicestarosta
Janusz Kubicki – dobry duch ko-
munikacji publicznej w powiecie,
dziennikarze mediów lokalnych
w tym TVN Warszawa.

Zanim jednak autobus linii
L-9 podjecha∏ na przystanek, ze-
branym jak i przeje˝d˝ajàcym
w pobli˝u przystanku o wa˝noÊci
wydarzenia przypomina∏a Or-
kiestra D´ta ze Szko∏y Podstawo-
wej w ¸ajskach, która nast´pnie
o godzinie 9.50 przywita∏a nad-
je˝d˝ajàcy autobus nowej linii lo-
kalnej. Mo˝na wr´cz powiedzieç,
i˝ dêwi´k tràb dokona∏ rozbicia
muru dzielàcego Wieliszew
od pobliskiej aglomeracji 

Drog´ pojazdowi zagrodzi∏a
symboliczna wst´ga bia∏o-czer-
wona, której przeci´cia dokonali
przedstawiciel ZTM (rzecznik pra-
sowy) nasz mieszkaniec Igor Kraj-
now, ksiàdz proboszcz Grzegorz
Kucharski oraz wójt gminy Walde-
mar Kownacki. Nast´pnie ksiàdz
proboszcz dokona∏ poÊwi´cenia
zebranych i autobusu. Krótka,
a jak˝e wa˝na uroczystoÊç otwo-
rzy∏a godnie nowy rozdzia∏ w dzie-
jach ca∏ej Gminy Wieliszew.

„Traktuj´ uruchomienie linii
L-9 i L-10 jako sukces, w którym
mia∏em swój ma∏y udzia∏. Sukces

tym wi´kszy, ˝e komunikacja by-
∏a oczekiwana przez mieszkaƒ-
ców jak ma∏o które rozwiàzanie.
Cieszy mnie równie˝, i˝ w 3 mie-
siàce uruchomiliÊmy projekt
w normalnych warunkach potrze-
bujàcy ponad pó∏ roku. Nie by∏o-
by tego bez wzorowej wspó∏pra-
cy naszego wójta, naszych rad-
nych z dyrektorem ZTM
Leszkiem Rutà, wyt´˝onej pracy
zaanga˝owanych osób w urz´dzie
gminy, pomocy ˝yczliwych osób
w ZTM Igora Krajnowa i Danie-
la Z∏amala oraz w Powiecie Wice-
starosty Janusza Kubickiego.
A wszystko bez walki i bez wy-
strza∏owych interwencji.” opo-
wiada o kuluarach uruchomieniu
komunikacji Cz∏onek Zarzàdu
Powiatu a jednoczeÊnie koordy-
nator projektu linii ZTM w Wie-
liszewie Pawe∏ Kownacki.

„Z uruchomienia linii w Wieli-
szewie ciesz´ si´ podwójnie.
Po pierwsze jako pracownik Za-
rzàdu Transportu Miejskiego,
który dba o rozwój komunikacji
na terenie aglomeracji warszaw-
skiej, ale przede wszystkim jako
mieszkaniec gminy, który zabie-
ga∏ o w∏àczenie jej do komunika-
cyjnej wspólnoty. O poziomie
i jakoÊci ̋ ycia mieszkaƒców gmi-
ny Êwiadczy nie to jakie samo-

chody stojà w gara˝ach jej miesz-
kaƒców, ale jak sprawnà ma ko-
munikacj´ zbiorowà. W czasach
kiedy samochody s∏u˝à coraz cz´-
Êciej nie do jazdy, a do stania
w korku, tylko komunikacja
miejska jest w stanie zapewniç
szybki i tani dojazd do Warsza-
wy. I w∏aÊnie o to zamierzam wal-
czyç.” – mówi nasz cz∏owiek
w ZTM Igor Krajnow.

W autobusach obydwu linii
normalny jednorazowy bilet ku-
powany u kierowcy kosztuje 2 z∏,
a zni˝kowy tylko 1 z∏. W autobu-
sach od biletów dobowych w gó-
r´ obowiàzujà bilety ZTM oraz
ulgi obowiàzujàce w systemie
ZTM. IloÊç ulg jest tak du˝a, i˝
odsy∏amy Paƒstwa na www.wie-
liszew.pl i www.ztm.waw.pl, ale

mamy dobrà znajomoÊç dla osób
powy˝ej 70 roku ̋ ycia, którzy b´-
dà mogli poruszaç si´ autobusa-
mi za darmo. Cieszyç powinni si´
honorowi krwiodawcy, którzy od-
dali 18 litrów krwi (m´˝czyêni)
i 15 litrów (kobiety) oni równie˝
poruszaç si´ nowymi autobusami
b´dà za darmo.

Na stronie www.wieliszew.pl
znajdziecie Paƒstwo szczegó∏y do-
tyczàce szczegó∏ów trasy, wszyst-
kich ulg a równie˝ rozk∏adu jazdy.

Jak podkreÊla wójt gminy Wal-
demar Kownacki najbli˝sze
2-3 miesiàce to okres testowania li-
nii i prosi równie˝ o ewentualne
uwagi pod numer telefonu
0 513 124 280, 0 22 782 26 32 i ema-
il komunikacja@wieliszew.pl.

nn ¸ukasz
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Znikajàcy chodnik
Nie tak dawno, zaledwie w ubieg∏ym
roku, Gmina wyasygnowa∏a niema∏à
kwot´ na wykonanie chodnika dla pie-
szych na ul. Rzecznej w miejscowoÊci
Góra. D∏ugoÊç chodnika wynosi
ok. 900 m Wraz z budowà chodnika zo-
sta∏o przebudowane oÊwietlenie. Ca∏a
inwestycja kosztowa∏a ok. 200 000 z∏.

Up∏ynà∏ zaledwie rok, a do Urz´du
zacz´∏y nap∏ywaç niepokojàce sy-
gna∏y, ˝e chodnik jest uszkodzony
i nale˝y go naprawiç. Po przeprowa-
dzeniu wizji w terenie okaza∏o si´, ˝e
kostka, z której zosta∏ wykonany sta-
∏a si´ ∏upem nieznanych sprawców,
którzy po prostu jà ukradli. Kradzie˝
nie podlega r´kojmi, jakà daje Wyko-
nawca wi´c Gmina b´dzie musia∏a
wy∏o˝yç kolejne fundusze, co
przy obecnym stanie bud˝etu nie b´-
dzie ∏atwe, a byç mo˝e oka˝e si´ nie-
mo˝liwe, i zleciç uzupe∏nienie kostki
chodnikowej. Przypomina si´ w tym
momencie stary dowcip o Wàchocku,
gdzie wójt musi na noc zwijaç asfalt,
˝eby go nie ukradli. To bardzo przy-
kre zjawisko, gdy niszczone jest mie-
nie Gminy, którego wk∏ad tworzà po-
datki wszystkich naszych mieszkaƒ-
ców. Ten przypadek nie stanowi
wyjàtku, niestety przyk∏adów niszcze-
nia naszego wspólnego dobra znajdu-
jemy wiele. Notorycznie demolowane
sà wiaty przystankowe, okradane
z sadzonek zagospodarowane w ubie-
g∏ym roku ronda. nn Joanna Kowalska

Od 2010 roku
1 wrzeÊnia w naszej
Gminie b´dzie si´
kojarzył nie tylko
z rocznicà
wybuchu II wojny
Êwiatowej, ale
równie˝ jubileuszem
powstania Gminnego
Gimnazjum
w Wieliszewie.

przeniesiony we wspó∏czesnoÊç
i przysz∏oÊç. A ta w du˝ej mierze
zale˝y wszak˝e od edukacji, o stan
której nie musielibyÊmy si´ mar-
twiç dysponujàc profesjonalnymi
placówkami, do jakich nale˝y Gim-
nazjum Gminne w Wieliszewie.
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Wst´g´ przeci´li: Igor Krajnow z ZTM, ksiàdz proboszcz Grzegorz Kucharski,
wójt Waldemar Kownacki

Wmurowanie „kapsu∏y czasu”, która zostanie otwarta 1 wrzeÊnia 2060 r. Przeci´cia wst´gi dokonuje dyrektor Marzenna Kmieciak

PoÊwi´cenie obiektu przez ksi´dza Marka Janickiego
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Wydarzenia/Historia

(…) Nast´puje tekst przywileju:
Âcibor, z Bo˝ej i Stolicy Apostol-
skiej OpatrznoÊci biskup koÊcio∏a
p∏ockiego wszystkim Chrystuso-
wym wiernym zbawienie w Tym,
który jest jedynym zbawieniem
wszystkich, uÊwi´cone jest w Êwi´-
tych kanonach, ˝e te rzeczy, które
dziejà si´ dla wiecznej pami´ci, na-
le˝y pilnie dostrzegaç i ˝adne cza-
sy nie zostanà bardzo zmienione,
gdy sà ocalane dla przysz∏ych. Za-
iste na proÊb´ czcigodnego i zakon-
nego m´˝a pana Macieja z klaszto-
ru Êwi´tej Marii w Czerwiƒsku i ka-
nonika zakonu Êwi´tego
Augustyna koÊció∏ i miejsce za-
mieszkania w Wieliszewie w do-
brach tego klasztoru czerwieƒskie-
go ku czci Boga Wszechmogàcego
i Êwi´tych Andrzeja i Mateusza
Aposto∏ów oraz jedenastu tysi´cy
b∏ogos∏awionych dziewic ku po˝yt-
kowi religii i dla zakonników wspo-
mnianego zakonu, który darzymy
szczególnym przywiàzaniem, fundu-
jemy i nakazujemy, ˝eby zosta∏o
ufundowane to mianowicie: ˚eby
opat wspomnianego klasztoru, kto
nim w tym czasie b´dzie, wspo-
mniany koÊció∏ lub siedzib´ zakon-
ników, jakiekolwiek b´dà, przez
braci swojego zakonu, kierujàc si´
troskà o dusze, rzàdzi∏ tam, zarzà-
dza∏ i rozporzàdza∏, zgodnie z tym,
jak b´dzie mu si´ wydawa∏o najle-
piej, jak trzeba. Niech naka˝e tam
sprawowaç Bo˝e oficjum, które ra-
czej nale˝y rozszerzaç ni˝ zmniej-
szaç, i udzielaç swoim ni˝ej opisa-
nym parafianom koÊcielnych sakra-
mentów. T´ to fundacj´ uczynionà
w taki sposób rozsàdnie i zgodnie
z obrzàdkiem i przez wspomniane-
go pana opata wystarczajàco upo-
sa˝onà i erygowanà, na po˝ytek dla
zakonników obecnych i na zawsze,
potwierdzamy prawem pos∏uszeƒ-
stwa nale˝nym nam i zarezerwowa-
nym dla naszych nast´pców. Aby
bracia, czy te˝ rektor, czy prepozyt
przez pana opata tam ustanowieni
tym ∏atwiej i lepiej mogli zadowo-
liç mieszkajàcych w nast´pujà-
cych wsiach ludzi, to znaczy w sa-
mym Wieliszewie, Skrzyszewie, ¸a-
ziskach, Ka∏uszynie, Truczynie
i Niepor´cie, wspomnianemu ko-
Êcio∏owi i jego rektorom pod nazwà
parafii do∏àczamy i zapisujemy, ˝e
wspomniana wieÊ Niepor´t prawem
na zawsze i na wieki ma byç wol-
na od naszej dziesi´ciny. Na pa-
miàtk´ tej rzeczy przywieszona zo-
sta∏a do niniejszego [dokumentu]
nasza wielka piecz´ç na jedwab-

nym sznurku. Zdzia∏ano i dano
w Czerwiƒsku dwudziestego lipca
roku Paƒskiego 1387 w obecnoÊci
czcigodnych i znakomitych m´˝ów
panów Ulryka prepozyta kolegiaty
Êw. Micha∏a, Dziers∏awa kanclerza
wyszogrodzkiego, Berucharda (ory-
gina∏ ∏ac. Beruchardo) ze Starzyna,
Szymona z Polnego, JanaVasando,
Âwi´tos∏awa [z] Chànsoczyna, Grzy-
mis∏awa plebana u Êw. Marcina, ka-
noników p∏ockich koÊcio∏ów i in-
nych wielu godnych zaufania i Mi-
ko∏aja oraz Jakuba notariuszy
publicznych.

My zaÊ, wspomniany Stanis∏aw,
kanonik i oficja∏ koÊcio∏a p∏ockie-
go, starannie przejrzawszy, rozwa-
˝ywszy i zbadawszy przyczyny tej
sprawy, siedzàc na trybunale i jedy-
nie Boga majàc przed oczami, po po-
rozumieniu si´ na ten temat z bieg∏y-
mi w prawie i po wezwaniu Bo˝ej po-
mocy w imi´ Chrystusa w sprawie,
która toczy∏a si´ pomi´dzy stronami
wspomnianymi przez nasz wyrok
ostateczny drogà wyroku postana-
wiamy, og∏aszamy, nakazujemy i wy-
jaÊniamy, a tak˝e orzekamy, ˝e wsie,
mianowicie Wieliszewo, Skrzyszewo,
¸aziska, Ka∏uszyno,Truczyno pod na-
zwà parafii do wspomnianego koÊcio-
∏a w Wieliszewie b´dà nale˝a∏y i obec-
nie nale˝à, b´dà podlega∏y i obecnie
podlegajà mu.Te równie˝ wspomnia-
ne wy˝ej wsie wspomnianemu Âwi´-
tos∏awowi prepozytowi i jego praw-
nym nast´pcom przysàdzamy i przez
obecne [postanowienie] przysàdzamy
na wieki i na zawsze. Wspomniane-
mu Marcinowi, rektorowi koÊcio∏a
w Chotomowie w naszej diecezji
p∏ockiej i jego nast´pcom nakazuje-
my wieczne milczenie na temat za-
wsze wspominanych wsi.Ten˝e wyrok
ostateczny przez wspomnianego pa-
na Jana, niegdyÊ oficja∏a, naszego po-
przednika wydany na piÊmie i opu-
blikowany zatwierdzamy, ratyfikuje-
my i potwierdzamy. Dano w P∏ocku
w domu naszego zamieszkania o zwy-
k∏ej godzinie, to znaczy o dziewiàtej,
roku Paƒskiego 1398 dnia osiemna-
stego czerwca szóstej indykcji ponty-
fikatu najÊwi´tszego ojca i pana na-
szego w Chrystusie pana Boniface-
go IX dzi´ki Bo˝ej OpatrznoÊci
papie˝a w jego trzecim roku z naszà
piecz´cià zawieszonà pod spodem
i poprzez podpis ni˝ej podpisanego no-
tariusza nasz obecny wyrok ostatecz-
ny jednomyÊlnie przywiedliÊmy
do opublikowania i utwierdzenia,
po opublikowaniu i utwierdzeniu.
W obecnoÊci czcigodnych i znakomi-
tych m´˝ów panów Âcibora kanoni-

ka p∏ockiego, Miko∏aja i Ambro˝ego
do˝ywotnich wikariuszy koÊcio∏a
p∏ockiego, Burcharda rektora koÊcio-
∏a w Juƒcu i Macieja notariusza pry-
watnego czyli domownika wspo-
mnianego pana oficja∏a diecezji p∏oc-
kiej. Natomiast ja Jodok, syn
Miko∏aja z Poznania kleryk diecezji
poznaƒskiej notariusz publiczny
z mocy nominacji papieskiej podczas
pokazywania i wystawiania obecne-
go pisma, starania si´ o jego zatwier-
dzenie, ratyfikowanie i potwierdze-
nie, podczas odczytania i promulgo-
wania wyroku ostatecznego
i zatwierdzenia, ratyfikowania i po-
twierdzenia wyroku pana Jana, daw-
nego oficja∏a p∏ockiego przez wspo-
mnianego pana Stanis∏awa, sy-
na Jaszczo∏da kanonika i oficja∏a
i przy wszystkim innym i ka˝dym
[z osobna], dopóki nie stanie si´, jak
zosta∏o obiecane, i stanà si´, razem ze
wspomnianymi Êwiadkami by∏em
obecny i ˝e wszystkie te [rzeczy] i ka˝-
da [z osobna] tak si´ sta∏y, widzia∏em,
s∏ysza∏em. Poniewa˝ przeszkodzi∏y mi
bardziej pilne obowiàzki, zatroszczy-
∏em si´, ˝eby zosta∏o [to] spisane przez
innego godnego zaufania. Tutaj pod-
pisa∏em si´ w∏asnor´cznie znakiem
i imieniem moimi zwyczajnymi
i zwyk∏ymi i w ten publiczny kszta∏t
[kaza∏em] u∏o˝yç razem z przywiesze-
niem piecz´ci z rozkazu wspomniane-
go pana oficja∏a p∏ockiego podpisa∏em
na uwiarygodnienie i pamiàtk´
wszystkich i pojedynczych obietnic.

Na proÊb´ najÊwietniejszego i bar-
dzo czcigodnego Antoniego Mate-
usza Po˝ewskiego, kanonika regular-
nego lateraneƒskiego prepozyta wieli-
szewskiego, dla wygody i u˝ytecznoÊci
jego koÊcio∏a parafialnego podleg∏ego
te˝ naszej ∏asce, naszej jurysdykcji
i kolacji, niniejsze przywileje wieli-
szewskie, to znaczy erygowanie czy
te˝ uposa˝enie i wcielenie z ich ory-
gina∏ów przechowywanych w czer-
wiƒskim archiwum kanoników zo-
sta∏y s∏owo w s∏owo, wiernie przepi-

sane i skopiowane. Na czego wiar´
i wi´ksze umocnienie dla tych, któ-
rzy korzystajà [z nich] nakazujemy
obwarowaç je piecz´cià. Zosta∏y da-
ne w kanonicznym przewodniku
Czerwiƒska (orygina∏ ∏ac. Canonica
ducali cervenensi) dnia 29 listopada
w roku Wcielenia Paƒskiego 1719.

Miko∏aj Franciszek ̧ aêniewski, pro-
tonotariusz apostolski prze∏o˝ony czer-
wieƒski, dziekan i prepozyt b∏oƒski.

Adam Izydor Oyrzyƒski kanonik
regularny lateraneƒski sekretarz ge-
neralny kapitu∏y czerwieƒskiej itd.
(m [miejsce] p [piecz´ci])

Równie˝ zapiski uczynione w ak-
tach wizytacji ówczesnego dekana-
tu radzymiƒskiego w 1775r. znajdu-
jàcych si´ w Archiwum Diecezjal-
nym P∏ockim, Akta Wizytacji
Biskupich nr 293 w cz´Êci dotyczà-
cej parafii Chotomów potwierdza-
jà wyodr´bnienie si´ parafii wieli-
szewskiej. Znajduje si´ tam nast´-
pujàcy fragment:

(…) To szczególnie jest pewna, ˝e
ten parafialny koÊció∏ od czterechset
lat i wy˝ej zostaje, poniewa˝ dysmem-
bracja parafialnych wsiów jego do ko-
Êcio∏a wieliszewskiego nastàpi∏a
za Styboryusza, biskupa natenczas
p∏ockiego, a w czasie tym by∏ pleba-
nem chotomowskim ksiàdz Marinius
Dyrdycula, dokument ten ma koÊció∏
wieliszewski, z dekretu rzymskiego
na dysmembracjà in Anno Domi-
ni 1387 uczynionego.(…)

Sà to ju˝ wszystkie dost´pne do-
kumenty, o których mi wiadomo, po-
twierdzajàce i dokumentujàce utwo-
rzenie parafii i erygowanie koÊcio-
∏a w Wieliszewie. Mo˝na wi´c uznaç,
i˝ temat ten zosta∏ ju˝ szczegó∏owo
omówiony na ∏amach Gazety Wieli-
szewskiej i mo˝emy w przysz∏oÊci
omówiç nast´pne wydarzenia jakie
mia∏y miejsce w Wieliszewie zgod-
nie z chronologià historycznà.

nn Kontakt z autorem 
– tel. 605 721 406

W poprzednim numerze
Gazety
zamieÊciliÊmy I cz´Êç
ostatecznego wyroku
z 18 czerwca 1398r
w sprawie rozstrzygni´cia
sporu o uposa˝enie
dzielonych parafii we wsie
Skrzeszew, Ka∏uszyn,
¸ajski, Trutczyno,
pomi´dzy Âwi´tos∏awem
– prepozytem
wieliszewskim a Marcinem
zwanym Dyrdyku∏a
– rektorem koÊcio∏a
w Chotomowie przez
specjalnego wys∏annika
biskupa p∏ockiego.
Poni˝ej dalsza cz´Êç tego
wyroku:

Krzysztof Klimaszewski

Poczàtki prepozytury
wieliszewskiej – cz´Êç II

Pierwsza i ostatnia
strona odpisu
wyroku
ostatecznego
znajdujàcego si´
w Aktach
Wizytacji
Biskupich nr 276 
z 1753 roku,
karty 406 – 409
/êród∏o: Archiwum
Diecezji P∏ockiej/

* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim
planem taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci SMS
o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu
dost´pnego na stronie www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms 
z informacjami O IMPREZACH 
KULTURALNYCH I SPORTOWYCH? 

WyÊlij sms* o treÊci tak.wl05wk na numer 661 000 112

Na t´ chwil´ czeka∏a zarówno dy-
rekcja szpitala jak i pacjenci.
W szpitalnej kapliczce msz. Âw. od-
prawi∏ J.E. arcybiskup Henryk Ho-
ser. Obecni byli rektor Uniwersy-
tetu Warszawskiego im. Marii Sk∏o-
dowskiej-Curie dr Ireneusz
Micha∏ków, Prezydent Miasta Le-
gionowo Roman Smogorzewski,
Starosta Legionowski Jan Grabiec
i Wójt Gminy Wieliszew Waldemar
Kownacki, jednak najwi´kszà
cz´Êç uczestników stanowili pa-
cjenci szpitala.To do nich szczegól-
nie przemawia∏ J.E. mówiàc ˝e
„wa˝niejsza od techniki medycznej
jest opieka nad pacjentem i mi∏oÊç
wykazana choremu”. Po msz. Âw.
J.E. poÊwi´ci∏ uroczyÊcie szpital,
personel medyczny oraz pacjentów.
Wokalnà opraw´ uroczystoÊci za-
pewni∏ Chór Bell Canto pod dyrek-
cjà Stanis∏awa Kmieciaka.

nn  Piotr Sypniewski

Wieliszewski
szpital
poÊwi´cony
W czwartek 9 wrzeÊnia
po mszy Âw. zosta∏
poÊwiecony Szpital
Onkologiczny
w Wieliszewie. Âwi´cenia
dokona∏ J.E. arcybiskup
Henryk Hoser.

W dniu 02.06.2010 r. zosta∏ przekazany teren
i plac budowy dla wykonania robót budowla-
nych w zadaniu obj´tym Projektem Unijnym
FS 2005/PL/16/ C/PT/001 wspó∏finansowanym
w ramach Programu Operacyjnego Infrastruk-
tura i Ârodowisko na lata 2007-2013 (POIiÂ),
pn.: „Modernizacja linii kolejowej E 65, od-
cinek Warszawa – Gdynia, etap II”
Na terenie Gminy Wieliszew realizowane jest
Zadanie 4 – Budowa wiaduktu kolejowego
w km 36,772 linii kolejowej E 65 Warszawa
– Gdynia nad drogà powiatowà ∏àczàcà Bo˝à
Wol´ i Janówek w rejonie p.o. Janówek.
Wykonawcà robót jest firma Energopol
–Szczecin Spó∏ka Akcyjna.
Dyrektor Projektu Unijnego – PKP Polskie
Linie Kolejowe S.A. Centrum Realizacji In-
westycji w Warszawie.
Planowany termin zakoƒczenia prac na tere-
nie Gminy Wieliszew – lipiec 2011 r.

W wyniku prowadzonej inwestycji w re-
jonie stacji PKP Janówek w miejscu wys∏u-
˝onego przejazdu kolejowego powstanie no-
woczesne, dwupoziomowe skrzy˝owanie dro-
gi z torami kolejowymi, dzi´ki czemu zarówno
pasa˝erowie korzystajàcy z us∏ug PKP jak
i pozostali mieszkaƒcy b´dà mogli czuç si´
bardziej bezpiecznie i komfortowo.

Na czas budowy zostanie zamkni´ty prze-
jazd kolejowy na ul. Dworcowej w miejsco-
woÊci Janówek Pierwszy w gm.Wieliszew. Za-
mkni´cie nastàpi w dniu 16.09.2010 r. i po-
trwa minimum do koƒca sierpnia 2011 r.
W tym czasie obowiàzywaç b´dzie objazd ul.
Granicznà i ul. D´bowà. Szczegó∏owy projekt
organizacji ruchu na czas przebudowy prze-
jazdu PKP znajduje si´ w Referacie Admi-
nistracji i Gospodarki Komunalnej Urz´du
Gminy Wieliszew. nn Joanna Kowalska

Bezpieczniej
w Janówku
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W dniach 
19-31 sierpnia 2010
roku Zespół Taƒca
Ludowego „Promyki”
godnie
reprezentował
bogactwo naszej
kultury podczas
Mi´dzynarodowego
Festiwalu
Folklorystycznego
w Grecji.

DDaarriiuusszz  SSkkrrzzyyddlleewwsskkii

W sobot´, 21 sierpnia, o godzi-
nie 16.30, w Parafii Przemienienia
Paƒskiego w Wieliszewie sakra-
mentalne TAK powiedzieli sobie
pracujàca w Samorzàdowej Admi-
nistracji Placówek OÊwiatowych
w Wieliszewie DOROTA STRZ¢-
PEK I MARIUSZ STODOLAK.
Msz´ Êw. koncelebrowa∏ Ks. Pro-
boszcz Grzegorz Kucharski. Paƒ-
stwu M∏odym ̋ yczymy du˝o szcz´-
Êcia, radoÊci i pogody ducha na no-
wej drodze ˝ycia, Wójt Gminy,

Kole˝anki i Koledzy z SAPO
i Urz´du Gminy.

nn

Zespó∏ wczesnym rankiem wy-
ruszy∏ autokarem w kolejnà
wakacyjnà podró˝. Droga

do kurortu w Litochoro nad Mo-
rzem Egejskim wiod∏a przez Cze-
chy, S∏owacj´,W´gry, Serbi´ oraz
Macedoni´.

Na miejsce zespó∏ dotar∏
21 sierpnia (sobota) przed po∏u-
dniem. Grupa rozlokowana by∏a
w hotelu Nasika oddalonym
od centrum miasteczka Litocho-
ro – 5 km, ale od pla˝y 50 m.

Litochoro to niewielka miejsco-
woÊç wypoczynkowa z niesamowi-
tà atmosferà. Le˝y w Grecji,
na Riwierze Olimpijskiej u pod-
nó˝a Olimpu, w odleg∏oÊci

ok. 9 km na po∏udnie od stolicy
regionu Katerini. Miasteczko usy-
tuowane na wysokoÊci 300 m
n.p.m. po wschodniej stronie
szczytu jest punktem wyjÊcia

jednej z tras (mi´dzynarodowy
szlak E4) wiodàcych na Olimp,
gdzie mo˝na obejrzeç jego szczyt
ze stoku góry Stavros, a tak˝e
przespacerowaç si´ wàwozem

Ach co to
by∏ za Êlub!

We wtorek 10 sierpnia pra-
wie 40-osobowa bia∏oruskich
dzieci wraz z opiekunami przyje-
cha∏a do Polski. Na zaproszenie
Powiatu Legionowskiego uczest-
niczy∏y w akcji „Lato z Polskà”
którà ju˝ po raz drugi zorganizo-
wa∏o Stowarzyszenie „Wspólno-
ta Polska” i którà na terenie Po-
wiatu Legionowskiego koordynu-
je Anna ˚o∏nierzak z Referatu
Edukacji Starostwa Powiatowego
oraz Pawe∏ Kownacki. Zgodnie
z ideà pomys∏odawców zaprasza-
ne sà dzieci polskiego pochodze-
nia z Bia∏orusi, ˝eby u∏atwiç im
kontakty z rówieÊnikami z Polski
i odÊwie˝enie j´zyka ojczystego.
W tym roku sà to dzieci z obwo-
du brzeskiego.W Êrod´ 11 sierp-
nia na Sali Widowiskowej grup´
oficjalnie przywita∏a Sekretarz
Gminy Anna Choma ˝yczàc
wszystkim udanego pobytu
w Polsce oraz udanej zabawy
na terenie Gminy Wieliszew.

Specjalnie na spotkanie z w∏a-
dzami Gminy grupa przygotowa-
∏a wiersz pt. „Poleski kraj” autor-

stwa Marii Sulimy, poetki pol-
skiego pochodzenia, która tworzy
na Bia∏orusi.Wiersz w wzruszajà-
cy sposób i z pi´knà dykcjà wy-
recytowa∏a Marysia Pru˝aniec,
laureatka V Republikaƒskiego
Konkursu Recytatorskiego „Kre-
sy 2009”. Pod koniec spotkania
dzieci otrzyma∏y upominki przy-
gotowane przez Referat Informa-
cji i Promocji, po czym grupa
wraz z uczestnikami Workcampu
uda∏a si´ do Hali Sportowej
gdzie Bart∏omiej Trzaskoma oraz

Bart∏omiej Go∏aszewski, licencjo-
nowany animator sportu przygo-
towali gry oraz zabawy sportowe.
Dla zwyci´zców Gmina przygoto-
wa∏a koszulki oraz drobne upo-
minki, a wszyscy uczestnicy zo-
stali nagrodzeni s∏odyczami.Wie-
czorem dzieci na zaproszenie ks.
Proboszcza Jana Go∏embiewskie-
go spotka∏y si´ z swoimi rówieÊni-
kami ze Stowarzyszenia „Bart∏o-
miej” w Janówku.

nn  Piotr Sypniewski

Gmina Wieliszew ugoÊci∏a dzieci z Bia∏orusi, które na zaproszenie Powiatu
Legionowskiego przebywajà w Polsce.

Wieliszew przy∏àczy∏ si´ do akcji „Lato z Polskà”

SAMODZIELNY ZESPO¸ PUBLICZNYCH ZAK¸ADÓW OPIEKI ZDROWOTNEJ
w Wieliszewie, ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE tel.: 22 782 24 55
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–18 

• lekarz rodzinny, pediatra – Ewa Olczak – Wróblewska

• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz – Pacuska

• lekarz internista – Jaros∏aw Bala

• lekarz radiolog – Jacek Stefan Król

Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8–18

• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna Gra˝yna Kwiatkowska 

• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska 

wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub telefonicznie

Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 14–18

Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu po zg∏oszeniu

urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ W SKRZESZEWIE
ul. Nowodworska 57, tel. 22 782 30 26
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–14

• lekarz rodzinny – Ewa Olczak -Wróblewska

• lekarz pediatra – Jadwiga Szymaƒska -Jastrz´bska

• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska

Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8– 13

• piel´gniarka Êrodowiskowo – rodzinna Jadwiga Szafraƒska

Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 9 – 11

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU ul. Dworcowa 1,
tel. 22 775 52 25
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. 

w godz. 8–14

• lekarz pediatra – Zuzanna

Adamkiewicz-Pacuska

• lekarz rodzinny,pediatra 

– Ewa Olczak-Wróblewska

Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. 

w godz. 8–14.30

• piel´gniarka rodzinna Ewa Romatowska

Punkt szczepieƒ wt. w godz. 10 –14

• Pacjenci z ZOZ-ów Janówek i Skrzeszew po godz. 14 
winni zgłaszaç si´ do ZOZ-u w Wieliszewie

• Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna Pomoc Lekarska
w Legionowie i Nowym Dworze Mazowieckim

• Konsultacje specjalistyczne: kardiologiczne,
laryngologiczne, urologiczne raz w miesiàcu w ZOZ
Skrzeszew

• Konsultacje: pulmonologiczne, okulistyczne, badania
spirometryczne wg potrzeb

• Gabinet ginekologiczny w ZOZ Skrzeszew pon. od godz. 15
• lekarz ginekolog – poło˝nik Sławomir Chaberek
• Opieka profilaktyczna w Szkołach Podstawowych

i Gimnazjach w umawianych terminach
• Działania edukacyjne w formie wizualnej i pogadanek
• Profilaktyka próchnicy – fluoryzacja
• Promocja Zdrowia z zakresu Profilaktyki Chorób 
• Nowotworowych zawierana ze Starostwem Powiatowym

w Legionowie 
Punkt Porad Psychologicznych
ZOZ Janówek wt. w godz. 8.30 – 11
ZOZ Wieliszew wt. w godz. 11 – 14.30

do Wodospadów Afrodyty – mi-
tycznych kàpielisk zapewniajà-
cych podobno zdrowie i urod´.

W miasteczku Litochoro oraz
na pi´knej wyspie Skiatos
Promyki  koncertowa∏y wspólnie
z zespo∏ami Grecji, S∏owenii, Gru-
zji, W´gier i Serbii. Swojà ró˝no-
rodnoÊcià programowà, strojami,
muzykà Promyki pozostawi∏y
na pozosta∏ych uczestnikach i ob-
serwatorach festiwalu oraz bar-
dzo licznie zgromadzonej pu-
blicznoÊci niezapomniane wra˝e-
nia. Zespó∏ prezentowa∏y dwie
grupy taneczne – Êrednia oraz
starsza. Grupa Êrednia zaprezen-
towa∏a na greckiej scenie taƒce
górali Beskidu Âlàskiego, oraz
taƒce kurpiowskie. Grupa starsza
natomiast zataƒczy∏a taƒce starej
Warszawy oraz swój najnowszy
uk∏ad „Obrazek z okresu Ksi´-
stwa Warszawskiego”.

Koncerty jak i ca∏y pobyt
na festiwalu by∏ nie tylko kon-
frontacjà poszczególnych kultur,
które zespo∏y prezentowa∏y ale
jednà wielkà przygodà. Po s∏o-
necznych pla˝ach, wielobarw-
nych koncertach zosta∏y pi´kne
wspomnienia.

nn  

Promyki na festiwalu w Grecji

wszystkie fot. Pawe∏ Kownacki
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Mocna kilkudziesi´cioletnià wspólnà pracà, szlachetna god-
noÊcià tych, którzy w jej murach prze˝yli swoje najlepsze
lata i tego nie ˝a∏ujà.

Minà∏ ju˝ z górà rok od pami´tnej sesji Rady Powiatu,
kiedy wa˝y∏y si´ nasze losy. Wtedy mog∏o si´ wydarzyç
wszystko. Jednak sta∏o si´ inaczej: dzi´ki dobrej woli Rad-
nych i ˝yczliwoÊci Pana Wójta Waldemara Kownackiego Po-
wiatowy Zespó∏ Szkó∏ Ponadgimnazjalnych w D´bem z pe∏-
nym zaufaniem schroni∏ si´ pod skrzyd∏a Gminy Wieliszew
i zyska∏ nowà nazw´: Zespó∏ Szkó∏ Ponadgimnazjalnych
w Komornicy dawne TGW D´be.

To by∏ dobry rok. Wype∏niony nie tylko naukà, ale rów-
nie˝ wieloma innymi sprawami, które spo∏ecznoÊç szkolnà
cementujà i kszta∏tujà m∏ode serca: jesienià – Dzieƒ Edu-
kacji Narodowej, Âwi´to Niepodleg∏oÊci, wybory nowego
samorzàdu uczniowskiego i Êlubowanie pi´ciu du˝ych klas
pierwszych – tzw. „policyjnych” i „wojskowych”. Zimà – bar-
dzo udana w tym roku Akcja „Goràce Serca” (zbiórka pie-
ni´dzy na Êwiàteczne paczki dla rodzin z trudnoÊciami fi-
nansowymi), potem jase∏ka, walentynki i Dzieƒ Kobiet
– wszystko z wielkim zaanga˝owaniem i wk∏adem twórczym
samej m∏odzie˝y.W kwietniu z inicjatywy uczniów klasy 1e
(„wojskowej”) na terenie szko∏y zosta∏ posadzony dàb pa-
mi´ci ku czci ofiar Katynia i tragedii smoleƒskiej.

Wiosna – pod znakiem matur, innych ni˝ zwykle: od te-
go roku bowiem do zestawu obowiàzkowych egzaminów po-
wróci∏a królowa nauk – matematyka. Przygotowanie
do zmagaƒ z nià kosztowa∏o naszych m∏odych humanistów
wiele pracy. MaturzyÊci zapewne docenili fakt, ˝e nauczy-
ciele matematyki dali z siebie wszystko, „a nawet wi´cej”.
Ale przecie˝ wyniki matur mówià same za siebie. Po ma-
turach, na poczàtku czerwca, by∏ jeszcze tradycyjny Dzieƒ
J´zykowy: z wieloj´zycznym kolorowym wyst´pem, taƒca-
mi i przysmakami z ró˝nych dalekich i bliskich krajów.
W przygotowanie tej uroczystoÊci zaanga˝owa∏a si´ ca∏a
spo∏ecznoÊç szkolna.

To w samej szkole – a co poza nià? Bardzo ciekawe
i owocne wyjazdy do teatrów, opery, kin, muzeów – przez
ca∏y rok szkolny (dzi´ki naszej niestrudzonej polonistce Pa-
ni mgr Zofii Staciwo-Kawce).W paêdzierniku – krótka lecz
niezwykle ciekawa wycieczka do Wiednia z wizytà w Mu-
zeum Kryminalistyki, zorganizowana tradycyjnie przez Pa-
na Emila Czubachowskiego, majowa wycieczka na S∏owa-
cj´, która, jak co roku, pozostawi∏a w´drowcom niezapo-
mniane wra˝enia (dzi´ki Panom z „katedry WF” Janowi
Matysiukowi i W∏odzimierzowi Matejewskiemu!) No i oczy-
wiÊcie najwa˝niejsze, zgodnie ze specjalnoÊcià klas: 
– zimowy obóz szkoleniowy dla klas pierwszych wTymbar-

ku (w ramach wymiany z miejscowà szko∏à, której ucznio-
wie klas „policyjnych” w czasie swoich ferii przebywali
u nas i korzystali z naszych obiektów) oraz wiosenny obóz
dla klas drugich zorganizowany na terenie szko∏y

– liczne zaj´cia w Centrum Szkolenia Policji w Legionowie
pod okiem fachowej kadry – odbywajàce si´ w oparciu o po-
rozumienie zawarte przez szko∏´ i CSP w dniu 17.10.2008 r.

– wyjazd na Ogólnopolski Turniej Klas o Profilu Policyj-
nym w Pile „Klasa Policyjna Roku 2010”, zakoƒczony du-
˝ym sukcesem naszych uczestników (I miejsce w konku-
rencji „Test sprawnoÊci fizycznej”, II miejsce w konku-
rencji „Sprawdzian wiedzy o policji” – brawo nasi!) Nasza
m∏odzie˝ otrzyma∏a równie˝ gratulacje na piÊmie za Êwiet-
ne wyniki wTurnieju od samego Pana Komendanta CSP
insp. Arkadiusza Brzozowskiego.

– odwiedziny okolicznych jednostek wojskowych, gdzie kla-
sy „wojskowe” pod wodzà naszego nauczyciela Pana ge-
nera∏a dr in˝.W∏odzimierza Zieliƒskiego zapoznawa∏y si´
z ˝yciem codziennym i zaj´ciami ˝o∏nierzy. Dzi´kujemy:
Panu gen. bryg. Ryszardowi Jab∏oƒskiemu – dowód-
cy I Warszawskiej Dywizji Zmechanizowanej Wojska Pol-
skiego w Legionowie, Panu pp∏k. dypl. Zbigniewowi Pa-
zurze – dowódcy Batalionu Dowodzenia, Panu pp∏k. dypl.
Zenonowi Dàbrowskiemu – dowódcy Batalionu Zaopatrze-
nia. Podzi´kowania sk∏adamy równie˝ Panu p∏k. dypl. Ja-
nuszowi Wiatrowi – dowódcy I Batalionu Pancernego
w Weso∏ej oraz Panu pp∏k. dypl. Jaros∏awowi Wasilewskie-
mu – dowódcy DAP-Lot w Olszewnicy Starej za serdecz-
ne przyj´cie naszych uczniów! 

– niezwykle interesujàce spotkania z ciekawymi ludêmi:
GoÊciliÊmy w naszej szkole Pana p∏k. Tadeusza Szurka
– kombatanta, ˝o∏nierza Armii Krajowej, uczestnika Po-
wstania Warszawskiego, Pana mjr.Arkadiusza Paprockie-
go, komandosa i skoczka spadochronowego, a obecnie do-
radc´ Polskich Si∏ Zbrojnych w Afganistanie, Pana Ada-
ma Kaczyƒskiego, doktoranta Uniwersytetu
Warszawskiego, pracownika Rady Ochrony Pami´ci
Walk i M´czeƒstwa, który zapozna∏ m∏odzie˝ z tematykà
historyczno-patriotycznà prezentujàc dawne ̋ o∏nierskie
stroje i repliki broni, Pana st. chor. Adama Rosiaka, któ-
ry przybli˝y∏ uczniom klas „wojskowych” tematyk´ zwià-
zanà z naborem do zawodowej s∏u˝by wojskowej.
Biblioteka szkolna wzbogaci∏a si´ w tym roku o wiele cen-

nych publikacji o tematyce historycznej i wojskowej – dzi´-
ki uprzejmoÊci Pana Andrzeja Kunerta – Sekretarza Rady
Ochrony Pami´ci Walk i M´czeƒstwa oraz dzi´ki sta∏ej wspó∏-
pracy z Akademià Obrony Narodowej. Dzi´kujemy! 

Nale˝a∏oby jeszcze wspomnieç o ca∏orocznych zaj´ciach
pozalekcyjnych – sportowych, informatycznych, j´zyko-
wych, przedmiotowych, podczas których ka˝dy uczeƒ móg∏
rozwijaç swoje zainteresowania i zdolnoÊci. To zas∏uga ca-
∏ej doros∏ej kadry zespo∏u szkó∏ – pracujàcych tu od lat na-
uczycieli i tych m∏odych zdolnych, którzy do∏àczyli do nas
niedawno. Zaj´cia lekcyjne, prowadzone przez wybitnych,
utytu∏owanych specjalistów, w ramach innowacji pedago-
gicznych w klasach „policyjnych” i „wojskowych”, a tak-
˝e w klasach „prawniczo-dziennikarskich” – to okazja do po-
znania podstaw wiedzy specjalistycznej w tych niezwykle
ciekawych dziedzinach.

Jak˝e wa˝nà cz´Êcià naszego Zespo∏u sà równie˝ klasy
Technikum, w których m∏odzi ludzie uczà si´ zawodu tech-
nika budownictwa. W tym – dobrym dla nas roku – klasy

budowlane, w ramach praktyk zawodowych, ogromnym na-
k∏adem pracy naprawi∏y i zmodernizowa∏y wiele urzàdzeƒ
technicznych na terenie internatu i szko∏y. Praktyki odby-
wa∏y si´ w trzech grupach: dwie z nich pracowa∏y na bu-
dowach Leg-Bud Legionowo i Mostostal SA – Legionowo,
zaÊ trzecià grupà by∏a ekipa pracujàca na terenie szko∏y:
to w∏aÊnie oni dokonali przek∏adki ok. 250 m wodociàgu
zasilajàcego pawilony internackie i zregenerowali oko-
∏o 80 m ogrodzenia z prz´se∏ okalajàcego szkolny teren. Pra-
ce te pozwoli∏y zaoszcz´dziç ok. 30 tysi´cy z∏otych. Opie-
k´ nad praktykami sprawowa∏, jak zawsze, Pan Kazimierz
SkoÊkiewicz – wicedyrektor szko∏y, który w czerwcu spod
swych skrzyde∏ wypuÊci∏ ostatnià klas´ naszej Szko∏y Za-
wodowej.

Ale najwa˝niejsze w tym wszystkim jest podsumowanie
naszej wspólnej – uczniów i pedagogów pracy. Naprawd´
mamy tu wspania∏à m∏odzie˝: Êwiadczy o tym wiele Êwia-
dectw z bia∏o-czerwonym paskiem (Êrednia ocen mini-
mum 4,75) oraz 30 stypendiów szkolnych w wysokoÊci 182 z∏
przyznanych za osiàgni´cia w sporcie i nauce (Êrednia ocen
co najmniej 4,20).

Stypendium takie otrzymali mi´dzy innymi laureaci tur-
nieju w Pile: Anna Fila, Renata Wawrzonkowska, Grzegorz
Dàbrowski, Szymon Gajewski i Micha∏ Rzàp. SzeÊcioro
uczniów liceum zosta∏o tak˝e nominowanych do nagrody
Prezesa Rady Ministrów. Sà to: Ewa Klimkiewicz, Katarzy-
na Ma˝ewska, Anita Niezgoda, Edyta Popielarska, Robert
Sobaƒski i Renata Wawrzonkowska. Uczniowie ci osiàgn´-
li Êrednià ocen minimum 5,00. Najlepszym z nich okaza∏
si´ sympatyczny pierwszoklasista z klasy „wojskowej” Ro-
bert Sobaƒski (Êrednia 5,38!). Otrzyma∏ on równie˝ stypen-
dium szkolne.

UroczystoÊç zakoƒczenia roku szkolnego zdawa∏a si´ nie
mieç koƒca, gdy strudzony Pan Dyrektor Andrzej Krzysz-
tof Siwiec prosi∏ o pomoc wychowawców klas, aby podo-
∏aç wr´czaniu licznych dyplomów i nagród.

Dzi´kujemy Rodzicom, którzy wychowali tak wspania-
∏e dzieci! Dzi´kujemy Paniom: Ma∏gorzacie CzeÊniowskiej
– Pedagogowi szkolnemu i Agnieszce Karnickiej naszemu
Psychologowi za trosk´ i wielkie serce okazane wszystkim
osobom z problemami. Dzi´kujemy Pani Ani So∏odko – na-
szej szkolnej bibliotekarce, która swà matczynà ˝yczliwo-
Êcià zach´ca∏a m∏odzie˝ do lektury. Dzi´kujemy wychowaw-
com klas i wychowawcom internatu szkolnego, którzy oka-
zali si´ wychowawcami z klasà! I wreszcie dzi´kujemy
naszemu sekretariatowi, pracownikom ksi´gowoÊci i admi-
nistracji szkolnej, „ciociom”, „wujkom” i wszelkim anoni-
mowym Dobrym Duchom i Przyjacio∏om szko∏y! Dzi´ku-
jemy bardzo W∏adzom i Radnym Gminy Wieliszew: 

Szko∏a ˝yje i trwa! Dzi´kujemy tym, którzy nam zaufali.
PS. W naszej szkole z poczàtkiem nowego roku szkolnego roz-
poczà∏ dzia∏alnoÊç Uczniowski Klub Sportowy (sekcja kaja-
kowa) – zapraszamy!

nn Urszula Kowalska – opiekun Samorzàdu Uczniowskiego
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Rok pod skrzyd∏ami Gminy

Na wielkà przygod´ dzieci oraz
opiekunowie wyruszyli 1 lipca.
Podró˝ do miejscowoÊci Kiten
trwa∏a dwa dni. Po drodze by∏y
S∏owacja, W´gry i nocleg w Ru-
munii.

Mi´dzynarodowy Festiwal
Folkloru Balkan Folk Fest 2010
to najwi´kszy festiwal folklory-
styczny w Europie. W imprezie
wzi´∏o udzia∏ ponad 170 zespo-
∏ów z 15 krajów w tym z tak od-
leg∏ych jak Brazylia, Kostaryka,
Turcja czy Algieria.W ramach fe-
stiwalu ka˝dy zespó∏ zobowiàza-
ny by∏ przygotowaç 20-minutowy
program, który prezentowany
by∏ na koncertach. Chór oraz ze-
spó∏ zWieliszewa wystàpi∏y w su-
mie cztery razy. Koncerty po-
przedzane by∏y przemarszem
wszystkich zespo∏ów przez mia-
sto Kiten. Podczas pobytu w Bu∏-
garii nasza m∏odzie˝ zakwatero-
wana by∏a w hotelu „Sofia”
z którego do czarnomorskiej
pla˝y by∏o ju˝ tylko 30 m.
W przerwach mi´dzy wyst´pami
oprócz pla˝owania w programie
znalaz∏y si´ wizyta w aqua par-
ku w Primorsku oraz zwiedzanie
okolicy. Wyjazd dzieci na festi-
wal by∏ mo˝liwy dzi´ki dofinan-
sowaniu przez Wójta Gminy Wie-
liszew Waldemara Kownackiego
oraz Zarzàd Powiatu Legionow-
skiego.

nn Piotr Sypniewski

Chór „Marzenie” oraz
Zespó∏ Fletowy Muzyki
Dawnej z Gimnazjum
w Skrzeszewie podczas
wakacji nie pró˝nowa∏y
– w Bu∏garii zespo∏y wzi´∏y
udzia∏
w Mi´dzynarodowym
Festiwalu Folkloru Balkan
Folk Fest 2010, który trwa∏
od 2 lipca do 10 wrzeÊnia. 

Nasze dzieci
nad Morzem
Czarnym

kà Narew mieszka∏a biedna, ale
kochajàca si´ rodzina Wieliszów.
Ojciec razem z 4 dorosymi syna-
mi wozi∏ tratwà Êci´te drzewa
do Wis∏y, a Wis∏à do Gdaƒska.
Praca by∏a ci´˝ka. Trzeba by∏o
pokonaç niezwykle ci´˝ki odci-
nek rzeki pe∏en wirów, które wie-
lokrotnie rozrywa∏y powiàzane
pnie drzew. W domu pozostawi-
li matk´ z m∏odszym rodzeƒ-
stwem i m∏odà ˝on´ najstarsze-
go syna S∏awka- Bogn´. Nie ∏a-
two by∏o si´ rozstaç m∏odym
ma∏˝onkom, ale obowiàzek by∏
wa˝niejszy. Tym razem droga
równie˝ nie by∏a ∏atwa.Wiele ra-
zy Êmierç zaglàda∏a im w oczy.
Po pokonaniu niezwykle nie-
bezpiecznego odcinka rzeki pe∏-
nego wirów ofiarowali ca∏y trans-
port na budow´ Êwiàtyni.Wybu-
dowano drewniany koÊció∏,
a miejsce nazwano od nazwiska

flisaków Wieliszewem. Po latach
drewniany koÊció∏ sp∏onà∏. Budo-
wano kolejne drewniane Êwiàty-
nie, które trawi∏y po˝ary. Na tym
samym miejscu w latach 1950
– 1962 wybudowano wed∏ug pro-
jektu architekta Zenona Kano-
rzewicza nowy murowany koÊció∏
kszta∏tem bry∏y i stylistykà na-
wiàzujàcy do budowli neoro-
maƒskich. Jedynymi zabytkowy-
mi elementami sà dwa nieczyn-
ne ju˝ spi˝owe dzwony, które
z poprzedniego koÊcio∏a by∏y
zdj´te w celu przetopienia na ar-
maty, a odnalaz∏y si´ po wojnie
w Austrii i powróci∏y do Wielisze-
wa. Obszar gminy Wieliszew le-
˝y w obr´bie Kotliny Warszaw-
skiej. Na po∏udniu znacznà jej
cz´Êç zajmujà pó∏nocne rewiry
Puszczy Kampinoskiej. Na pó∏-
nocy rozciàgajà si´ Lasy Pomie-
chowskie, natomiast na po∏u-

dniowym wschodzie zachowa∏y
si´ pozosta∏oÊci okaza∏ej Puszczy
Niepor´ckiej. Do pó∏nocnej cz´-
Êci gminy przylega rzeka Narew
i Zalew Zegrzyƒski. W lasach

mo˝na natknàç si´ na jelenie,
sarny i dziki. O czystoÊci Êrodo-
wiska wodnego Êwiadczy obec-
noÊç wsz´dobylskich bobrów
i wydr. nn

Odwa˝ni Flisacy

Dawno temu
na terenie dzi-
siejszego Pu∏tu-
ska by∏a du˝a
osada. Wi´k-

szoÊç m´˝czyzn trudni∏a si´ fli-
sactwem lub myÊlistwem, ˝eby
utrzymaç swoje rodziny. Nad rze-

DziÊ prezentujemy kolejnà laureatk´ konkursu Legenda o Gminie Wieliszew. III miejsce ex quo w kategorii klas
I- III zaj´∏a Kinga Wielowska uczennica Szko∏y Podstawowej imienia Józefa Wybickiego w Janówku Pierwszym
za prac´ pod tytu∏em 
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Polemika

Niew∏aÊciwa interpretacja te-
go przepisu przez samorzà-
dowe s∏u˝by prawnicze wielu

gmin w Polsce, które uchwala∏y
statuty jednostek pomocniczych,
wszystkich w ca∏ej gminie jako za-
∏àczniki do jednej uchwa∏y, spowo-
dowa∏y ich niezgodnoÊç z prawem,
a tym samym, niewa˝noÊç.

Ten fakt jest zazwyczaj ujawnia-
ny, przy okazji ró˝nych spraw spor-
nych w so∏ectwach, kierowanych
do Sàdów Administracyjnych, któ-
re te statuty uniewa˝niajà.

B∏àd ten w sztuce prawniczej
nie ominà∏ równie˝ nas, bo zarów-
no w poprzedniej gminie Niepo-
r´t, jak i w obecnej gminie Wie-
liszew, takie uchwalanie statutów
so∏ectw by∏o praktykowane.

Po przejÊciu naszego so∏ectwa
do gminy Wieliszew, ciàgle obo-
wiàzuje nas statut uchwalony
przez rad´ gminy Niepor´t, który
dotychczas nie zosta∏ przystosowa-
ny do nowych warunków.

Ja jako so∏tys, zwróci∏em na ten
fakt uwag´ w ubieg∏ym roku od-
powiednim w∏adzom gminy,
z proÊbà o przygotowanie i uchwa-
lenie w∏aÊciwego dokumentu,
przedstawiajàc poprawiony prze
ze mnie projekt nowego statutu
do konsultacji.

Niestety, moje dobre intencje
nie spotka∏y si´ z w∏aÊciwym zro-
zumieniem w∏adz gminy Wieli-
szew, które stwierdzi∏y, ˝e aktual-
ny statut jest wa˝ny, a ewentual-
ne poprawki zostanà wniesione
po uchwaleniu nowego statutu
gminy Wieliszew, chocia˝ statut
so∏ectwa mo˝e byç uchwalany
niezale˝nie od statutu gminy
w ka˝dym czasie.

Poprosi∏em wi´c o opini´ praw-
nà na piÊmie z podpisami radcy
prawnego gminy i wójta, na co
otrzyma∏em zapewnienie wójta, ˝e
taki dokument otrzymam. Jednak
do dnia dzisiejszego nie otrzyma-
∏em nic, nawet odpowiedzi na pi-
smo z∏o˝one w tej sprawie.

Nowy statut gminy Wieliszew
zosta∏ uchwalony 16 czerwca 2010
roku, po d∏ugich konsultacjach,
przygotowany przez specjalnà
Komisj´ Statutowà, powo∏anà
przez rad´ gminy na poczàt-
ku 2008 roku pod przewodnic-
twem radnego Edwina Zezonia.

Doczeka∏em si´ wi´c, ˝e mój
postulat w sprawie statutu so∏ec-
twa móg∏ byç zrealizowany, bo Ko-
misja Statutowa zaj´∏a si´ tym te-
matem.

Przewodniczàcy Komisji Edwin
Zezoƒ, przedstawi∏ zmodyfikowa-
ny przez siebie projekt dotychcza-
sowego statutu do konsultacji,
uprzednio (jak twierdzi∏) konsul-
tujàc go z wójtem, radcà prawnym
i Komisjà Statutowà, zapominajàc
zaprosiç na te spotkania so∏tysa,
jako osob´ najbardziej zaintere-
sowanà w temacie statutu.

Owszem, w nast´pnej kolejno-
Êci przedstawi∏ do konsultacji
dla rady so∏eckiej i na Zebranie
Wiejskie.Wszystko by∏o by w po-
rzàdku, gdyby nie b∏yskawiczne
tempo tych konsultacji, narzuco-
ne przez przewodniczàcego Edwi-
na Zezonia, które odby∏y si´
przy udziale niewielkiej grupy
osób, nie znajàcych zagadnieƒ
omawianego statutu.

Skutek tego by∏ taki, ˝e przyj´-
to dokument zawierajàcy (nie
tylko moim zdaniem) zapisy nie-
bezpieczne w skutkach przy ich
zastosowaniu (skutek wprowa-
dzonych zmian przez p. Zezonia).

Bo dla przyk∏adu zapis w §32
pkt 2 o treÊci „lub utracili zaufa-
nie spo∏eczne do wykonywania
powierzonych im funkcji”, jest za-
pisem ogólnikowym i nie dajàcym
si´ zastosowaç w praktyce, bo ˝e-
by taki fakt stwierdziç, musi to
byç wynikiem referendum.

Nast´pnà zasadniczà wadà jest
zapis w §33 pkt 3, który mówi;
„ka˝dy wniosek o odwo∏anie mu-
si zostaç uzasadniony najpóêniej
w czasie trwania Zebrania Wiej-
skiego”, a nie wy∏àcznie przy sk∏a-

daniu wniosku.Taki zapis nie da-
je mo˝liwoÊci przygotowania
obrony przez osob´ której dotyczy
i stwarza mo˝liwoÊç manipulacji
wyborczych, takich jak zmowa
okreÊlonej grupy osób itp.

Ponadto brak jest dok∏adnego
okreÊlenia, kto ma prawo sk∏adaç
wniosek o odwo∏anie, co stwarza
mo˝liwoÊç „pomawiania” przez
ka˝dego uprawnionego uczestni-
ka Zebrania.W praktyce mo˝e to
skutkowaç tzw. „polowaniem
na czarownice”.

Przedstawi∏em kilka najwa˝-
niejszych wad zapisów z którymi
nie mog´ si´ zgodziç, a o których
w ca∏ym procesie uchwalania
statutu, mówi∏em i interwenio-
wa∏em aby to zmieniç, niestety
bezskutecznie. Nie zamierzam
jednak poprzestaç na tym i b´-
d´ nadal dzia∏a∏, ˝eby te wady
usunàç.

Pisz´ ten artyku∏ z nadziejà, ˝e
pos∏u˝y on jako ostrze˝enie dla in-
nych so∏ectw, które czeka zmia-
na statutu, aby ustrzec je
przed takimi b∏´dami.

nn  

Jak powstawał statut sołectwa Michałów-Reginów

Jednym z punktów porzàdku ze-
brania, a jak si´ pó˝niej okaza∏o
g∏ównym punktem by∏o podj´cie
uchwa∏y o przyj´ciu przez zebra-
nie wiejskie projektu nowego sta-
tutu dla so∏ectwa Micha∏ów-Regi-
nów. Projekt statutu, który ma
byç wzorcem dla pozosta∏ych so-
∏ectw w naszej gminie, przygoto-
wa∏ jeden z naszych radnych
a zarazem prezes stowarzyszenia
Etyka i Prawo pan Zezoƒ Edwin.
Chcia∏o by si´ powiedzieç „przy-
gotowa∏ i przedstawi∏” lecz o ja-
kimkolwiek przedstawieniu nie
mo˝e byç mowy ze wzgl´du
na sposób przeprowadzenia kon-
sultacji, jaki obra∏ autor projek-
tu. A prawo do konsultacji jest
jednym z podstawowych praw
zorganizowanych spo∏eczeƒstw
w cywilizowanym Êwiecie. W na-
szym, so∏eckim przypadku gwa-
rantem tego prawa by∏ § 6 ust. 2
pkt.5 i § 7 ust.1 pkt.3 obowiàzu-
jàcego wówczas statutu so∏ectwa
oraz art.35 ust. 1 ustawy o samo-
rzàdzie gminnym. Jednak ˝aden
z tych aktów prawnych nie znalaz∏
zastosowania w powy˝szej proce-
durze. Jakakolwiek konsultacja
nad ˝adnym z dwóch projektów
statutu nie odby∏a si´. Jeden pro-
jekt przygotowa∏ So∏tys pan Ber-
dowski a drugi wspomniany wy-
˝ej radny a tak˝e przewodniczà-
cy komisji statutowej w Radzi
Gminy pan Zezoƒ. Trudno jest
przeprowadziç konsultacj´ na ze-
braniu wiejskim i omawiaç punkt
po punkcie w tak licznym gronie,
a ca∏kowicie niemo˝liwym jest

debatowanie nad czymÊ, czego
prawie nikt nie zna. Na postawio-
ne przeze mnie pytanie czy jest
ktoÊ na sali kto zna projekty sta-
tutów nikt nie udzieli∏ pozytyw-
nej odpowiedzi. Ponadto okaza∏o
si´, ˝e nawet Rada So∏ecka we
w∏asnym gronie nie przeprowa-
dzi∏a ̋ adnej dyskusji nad projek-
tami statutów poniewa˝ na posie-
dzeniu rady, temu poÊwi´conym,
by∏o tylko dwóch jej cz∏onków,
w tym so∏tys, oraz jeden radny,
ale nie ten, który powinien uza-
sadniç potrzeb´ zmiany statutu
oraz wprowadzone w nim zapisy.
Jako cz∏onek Rady So∏eckiej po-
przedniej kadencji pami´tam
jak przebiega∏y konsultacje
nad projektem statutu, jaki otrzy-
maliÊmy od Rady Gminy Niepo-
r´t. Zaraz na poczàtku kadencji
odby∏o si´ specjalne posiedzenie
rady, w którym uczestniczyli
wszyscy ówczeÊni jej cz∏onko-
wie, w tym pan Zezoƒ, oraz hono-
rowy cz∏onek rady pan Derejski
Wojciech i obaj micha∏owscy rad-
ni. Przedstawiony projekt podda-
liÊmy skrupulatnej analizie, omó-
wiony zosta∏ ka˝dy paragraf,
punkt po punkcie ocenialiÊmy
pod kàtem funkcjonowania so∏ec-
twa. Ka˝dy z uczestników dysku-
sji mia∏ mo˝liwoÊç wypowiedze-
nia si´ i zg∏oszenia swoich propo-
zycji zmian, które poddawaliÊmy
pod g∏osowanie. Najwi´ksze kon-
trowersje wzbudza∏y zmiany pro-
ponowane przez pana Zezonia
i najcz´Êciej by∏y odrzucane g∏o-
sami pozosta∏ych. Uwa˝am, ˝e

wówczas wypracowaliÊmy, we
w∏aÊciwy sposób dobry statut za-
twierdzony przez Rad´ Gminy.
Statut, który moim zdaniem, po-
za drobnymi korektami, nie wy-
maga∏ ˝adnej merytorycznej
zmiany. A ju˝ na pewno nie ta-
kich zmian jakie dokona∏, z obej-
Êciem procesu konsultacji, nasz
radny pan Zezoƒ. Nowy statut so-
∏ectwa Micha∏ów-Reginów, moim
zdaniem jest niedopracowany
i posiada wiele braków. Zapisy sà
nieprecyzyjne oraz ma∏o czytelne,
umo˝liwiajàce dowolnà interpre-
tacj´ a w konsekwencji chaos
i zamieszanie. Z czystym sumie-
niem, mo˝na wi´c powiedzieç, ˝e
w kwestii konsultacji nad projek-
tem nowego statutu nie tylko ety-
ka ale i prawo zosta∏o naruszone.
A jeszcze wi´ksze ̋ dziwienie bu-
dzi fakt, ˝e dokona∏ tego or´dow-
nik etyki i prawa prezes Stowa-
rzyszenia ETYKA I PRAWO pan
Edwin Zezoƒ. Obym by∏ w b∏´-
dzie, ale przypomina to mi zasa-
d´, stosowanà przez „prawdziwe-
go” pu∏kownika Kwiatkowskiego
z filmu o tym samym tytule, któ-
ra brzmi: „prawo stosujemy wte-
dy kiedy nam pasuje”. Wyra˝am
nadziej´, ˝e spo∏ecznoÊç naszego
so∏ectwa wróci do dyskusji
nad statutem i b´dzie mo˝liwoÊç
szerszego wypowiedzenia si´
na temat zapisów w nim zawar-
tych. A wszystkim zainteresowa-
nym polecam porównanie obu tj.
starego oraz nowego statutu na-
szego so∏ectwa.

nn Jerzy Szelpuk

Nie spodziewa∏em si´ ju˝ niczego zaskakujàcego, ze strony naszych radnych
w dobiegajàcej koƒca obecnej kadencji. Jednak jak to zazwyczaj bywa ˝ycie,
a zw∏aszcza ˝ycie spo∏eczne, lubi zaskakiwaç. Najlepszym tego przyk∏adem jest
ostatnie zebranie wiejskie, które odby∏o si´ 2 sierpnia 2010 w naszej wsi. 

etyka Górà 

Jak ogólnie wiadomo Statut
jest dokumentem zawierajà-
cym przepisy prawa miejsco-
wego uchwalonego przez
Rad´ Gminy dla miejscowo-
Êci w której ma obowiàzy-
waç. A wi´c jest dokumen-
tem indywidualnym uchwa-
lanym osobnà uchwałà
zgodnie z art. 35 ust. 1
i art. 40 ust 2 ustawy o sa-
morzàdzie gminnym.

Powy˝sze artyku∏y sà tego najlepszym
dowodem. Jeden z autorów napisa∏
o „obejÊciu procesu konsultacji” nie wie-
dzàc tego, ˝e to jego sojusznik a nie ja
mia∏ je zorganizowaç.Tu wypada jednak
obroniç p. so∏tysa, który w zawiadomie-
niu o Zebraniu Wiejskim (z 5-cio dnio-
wym wyprzedzeniem) umieÊci∏ stosow-
nà informacj´ o tym, ˝e z projektem no-
wego statutu M-R ka˝dy zainteresowany
mo˝e zapoznaç si´ u niego. OczywiÊcie
so∏tys móg∏ równie˝ rozwieÊç projekt sta-
tutu M-R, ka˝demu do domu (otrzyma∏
ich bowiem kilkanaÊcie). Jednak wybra∏
takà a nie innà form´ dostarczenia wie-
dzy mieszkaƒcom i mia∏ do tego wy∏àcz-
ne, zagwarantowane statutem prawo.Tak
wi´c zarzut o „omijaniu konsultacji” w/s
statutu, pan Szelpuk powinien skierowaç
do „swojego walczàcego koalicjanta” tj.
pana so∏tysa a nie do mnie. Zarówno ja,
jak i ca∏a Komisja Statutowa zadanie zle-
cone przez Rad´ Gminy wykonaliÊmy,
po czym projekt statutu przekazaliÊmy
so∏tysowi do konsultacji na Zebraniu
Wiejskim. Mieszanie w te sprawy Stowa-
rzyszenia Etyka i Prawo jest du˝ym nie-
taktem Êwiadczàcym o braku elementar-
nej wiedzy n/t ró˝nic w dzia∏aniu samo-
rzàdu i organizacji pozarzàdowych.
Wracajàc jednak do meritum nale˝y
stwierdziç, i˝ konsultacje n/t projektu
nowego statutu M-R, odby∏y si´ zgodnie
z zapisami „starego” statutu w formie
i terminie jaki uzna∏ za stosowny p. so∏-
tys. Najwyraêniej uzna∏ On, ˝e nie ma po-
wodów do tego aby odwlekaç termin ze-
brania konsultacyjnego w tej sprawie
i dlatego je zwo∏a∏. Dziwnym w tej sytu-
acji by∏o zachowanie so∏tysa jego ˝ony
i p. Szelpuka, którzy jako jedyni
(wÊród 31 osób) g∏osowali za zdj´ciem
punktu dotyczàcego statutu z porzàdku
obrad.To po co w ogóle by∏o to zebranie
zwo∏ywaç panie so∏tysie? Najwyraêniej
cytat przywo∏any z „etycznej pami´ci”
pana Szelpuka „prawo stosujemy, kiedy
nam pasuje”, zapad∏ ju˝ na tyle g∏´bo-
ko w ÊwiadomoÊci obu panów, ˝e próbu-
jà stosowaç go w sposób rutynowy i nie-
zbyt rozsàdny.

Czytajàc oba artyku∏y odnios∏em rów-
nie˝ wra˝enie, i˝ to niedobry Zezoƒ prze-
prowadzi∏ zamach na so∏eckà konstytu-

cj´. To dziwne, bo tak naprawd´ ca∏a
sprawa sprowadzi∏a si´ do walki so∏tysa
o to aby uwzgl´dniç jeden, powtarzam je-
den postulat jaki z∏o˝y∏ na Zebraniu
Wiejskim. Chodzi∏o o to aby so∏tysa po-
wo∏ywa∏o co najmniej 60 osób ale ju˝ od-
wo∏aç go mog∏oby jedynie 125 osób.
Na tego typu „demokratyczne rozwiàza-
nia” nikt zdrowo myÊlàcy nie móg∏ sobie
jednak pozwoliç. Zasada stosowa-
na do powo∏ania i odwo∏ania powinna byç
taka sama – takie by∏o stanowisko Komi-
sji Statutowej Rady Gminy a nie jak su-
gerujà to moi adwersarze tylko moje.

S∏usznoÊç decyzji Komisji Statutowej
wykaza∏y póêniejsze g∏osowania, zarów-
no te na Zebraniu Wiejskim jak i na se-
sji Rady Gminy Wieliszew. Jest to powód
do dumy nie tylko dla mnie ale równie˝
dla wszystkich pracujàcych nad jego tre-
Êcià osób. Satysfakcja, jest tym bardziej
uzasadniona, ˝e mimo pisemnej „inter-
wencji” p. so∏tysa w sprawie „nieprawi-
d∏owoÊci statutowych” u Wojewody Ma-
zowieckiego, „so∏tysowe argument” nie
obroni∏y si´ w konfrontacji z przepisa-
mi prawa. Wojewoda zasugerowa∏ jedy-
nie Radzie Gminy dwie „kosmetyczne
zmiany stylistyczne”.Tym samym propo-
zycje pana so∏tysa potraktowa∏ jako je-
go osobiste poglàdy a nie fakty prawne
zas∏ugujàce na uwzgl´dnienie w akcie
rangi prawa miejscowego jakim niewàt-
pliwie jest statut M-R.

Konkluzja zatem jest jedna, statut M-
-R uchwalony zosta∏ zgodnie z procedu-
rami i nie ma w nim ˝adnego narusze-
nia prawa.

W tej sytuacji osobiste wycieczki
pod moim adresem oraz aluzje o bezpra-
wiu i naruszeniu etyki zdajà si´ byç ni-
czym innym jak zwyk∏ymi obelgami, ma-
jàcymi jedynie zwróciç uwag´ na me-
dialne istnienie obu panów. Dlatego,
w∏aÊnie pomimo tak oczywistych faktów
i jednoznacznych interpretacji prawnych
wszystkich mo˝liwych gremiów, jestem
przekonany, i˝ na górnolotny (dla niektó-
rych) gest jakim jest wypowiedzenie
s∏ów „przepraszam myli∏em si´”, ˝aden
z moich adwersarzy nie zdob´dzie si´.

nn  Przewodniczàcy Komisji Statutowej
Edwin Zezoƒ

CCzzaasseemm  zzddaarrzzaa  ssii´́  ttaakk,,  ˝̋ee  ddzziiaa∏∏aajjààcc  zz  „„cchh´́cciiàà  zznniisszzcczzeenniiaa  wwrrooggaa””  ddwwaajj

ssoojjuusszznniiccyy  ppoottrraaffiiàà  ww  cchh´́ccii    zznniisszzcczzeenniiaa  ggoo,,  ssaammii  ddoo  ssiieebbiiee  „„ssttrrzzeellaaçç””..  

Don – kiszoteria

MMiieecczzyyssłłaaww  BBeerrddoowwsskkii

Chcesz otrzymywaç sms z informacjami 
o GMINNYCH KONKURSACH?

WyÊlij sms* o treÊci tak.wl05k na numer 661 000 112
* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci

oznacza akceptacj´ regulaminu dost´pnego na stronie www.sisms.pl
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Wydarzenia

Szanty na „szóstk´”

Sprzàtn´li nasze lasy

Szanty na Zalewem
to impreza
ogólnopolska
b´dàca
fascynujàcym
spotkaniem
z muzykà ˝eglarskà
i folk.

wra˝enia uczestników workcampu

Laura – Francja

Nasza praca by∏a troch´ obrzydliwa.
Gdy czyÊciliÊmy las, zebraliÊmy chy-
ba ponad 100 worków. MyÊl´, ˝e Po-
lacy powinni bardziej zwracaç uwa-
g´ na Êrodowisko. Uwa˝am ˝e to
wstyd, ˝e momentami jest tu tak
brudno.

Micha∏ – Czechy

CzeÊç, mam imi´ Micha∏ i mieszkam
w Pradze. Bardzo mi si´ podoba styl
w jakim niektórzy mieszkaƒcy Wielisze-
wa sà aktywni w ˝yciu spo∏ecznym.
OczywiÊcie by∏o mi przykro, kiedy sprzà-
taliÊmy pla˝´ 3 dni temu a tu znowu
znaleêliÊmy tam Êmieci. Jestem pewny,

˝e z pomocà liderów lokalnych i wolon-
tariuszy sprawimy, ˝e ten kraj b´dzie
czystszy i ludzie b´dà bardziej dbaç o la-
sy i pla˝e.

Maria – Hiszpania

Praca by∏a chwilami nieprzyjemna,
nie rozumiem dlaczego ludzie wyrzu-

cajà te wielkie góry Êmieci do lasu
obok którego mieszkajà. Mam nadzie-
j´, ˝e ludzie zrozumiejà jak wa˝ne jest
dbanie o las i ˝e b´dà kontynuowaç
naszà prac´ bo przecie˝ my ju˝ wyje-
chaliÊmy!

Anne-Laure – Francja

Mam nadziej´, ˝e wykonaliÊmy przy-
datnà prac´ i ˝e pomogliÊmy ludziom
mieszkajàcych na terenie Gminy
Wieliszew. Mam te˝ nadzieje ̋ e ludzie
zacznà troch´ myÊleç, znaleêliÊmy wy-
sypiska i brudne miejsca o których
nawet mi si´ nie Êni∏o.

Podczas VI edycji Festiwalu
Szanty nad Zalewem, który
odby∏ si´ 21 i 22 sierpnia,

na wieliszewskiej pla˝y bawi∏y
si´ ca∏e rodziny od lat przybywa-
jàce na nià z ca∏ego kraju.

Pierwszego dnia wystàpi∏y ze-
spo∏y Mor˝ebyç, Kono-Ba, Sàsiedzi
i Carrantuohill.W tym roku pogo-
da wyjàtkowo dopisa∏a, co pozwo-
li∏o uczestnikom opanowaç nie
tylko pla˝´, ale równie˝ kàpielisko.
Zaludni∏o si´ „iglopolis” – pole na-
miotowe umieszczone w cieniu
drzew. Po koncercie, przy ognisku
i dêwi´kach gitary zabawa trwa∏a
do rana.

W niedziel´ na scenie zagra∏y:
Phono Faber, Kapela na Dobry
Dzieƒ, Jak WolnoÊç – To WolnoÊç,

Mordewind i Mechanicy Shanty.
Wyst´py gwiazd rozdzieli∏ pro-

gram przygotowany przez mi´dzy-

narodowà m∏odzie˝ z wieliszew-
skiego workcampu. M∏odzi ludzie,
którzy przez dwa tygodnie sprzàta-

Mariusz Kraszewski

Workcamp na sta∏e wry∏ si´ w kalendarz letnich wydarzeƒ w Gminie Wieliszew. Wolontariusze uczestniczàcy w wieliszewskim
workcampie równie˝ w tym roku sprzàtali teren wzd∏u˝ Jeziora Zegrzyƒskiego, ale tym razem zapuÊcili si´ jeszcze ze swojà misjà
w okoliczne lasy. A ponadto to opiekowali si´ na pla˝y wieliszewskimi pociechami.

Tym razem mieliÊmy goÊci z Hisz-
panii, Francji,W∏och, Czech, Czar-
nogóry, Ukrainy,Turcji, Korei Po-
∏udniowej,Tajwanu i Japonii. Po-
za sprzàtaniem i opiekà

nad dzieçmi na pla˝y jedna z grup
wolontariuszy doÊwiadczy∏a niesa-
mowitej polskiej goÊcinnoÊci i zo-
sta∏a przyj´ta przez 8 rodzin
na niedzielnym obiadzie.

SpoÊród przesz∏o 20 dni pracy
16 sierpnia najmocniej zaakcento-
wa∏ pobyt m∏odzie˝y z workcampu
w naszym kraju, gdy˝ w∏aÊnie
wtedy w ciàgu 4 godzin ciàg∏ej
pracy wolontariusze odkrywali ko-
lejne sterty Êmieci, które by∏y tak
ró˝ne, i˝ wskazujà na wielu wino-
wajców takiego stanu lasu. Akcja
sprzàtania w tym dniu by∏a wyni-
kiem sygna∏ów o przera˝ajàcej ilo-
Êci Êmieci, które dotar∏y w formie
pytaƒ do wójta, a tak˝e od so∏ty-
sa Wieliszewa Ludwika ˚o∏ka.

W sumie w tym dniu zebra-
no 100 sztuk 120 litrowych worków
Êmieci. Obok „klasycznych” odpa-
dów jak butelki, pojawi∏y si´ reszt-
ki lodówek, monitorów, ze znalezio-
nych Êmieci mo˝na by∏o z∏o˝yç pra-

wie po∏ow´ samochodu, ale najbar-
dziej przera˝ajàcym znaleziskiem
by∏a figurka Jezusa Chrystusa
na krzy˝u wyrzuconego wraz ze
Êcinkami marmurów, granitów... za-
pewne z remontowanego nagrobka
bàdê z zak∏adu kamieniarskiego.

Dla wielu wolontariuszy by∏ to
dzieƒ prze∏omowy, ale równie˝
mieszkaƒcy zauwa˝yli wyjàtkowoÊç
tego dnia, kiedy w okolicach ulicy
Przedpe∏skiego pojawi∏y si´ góry
worków ze Êmieciami. „Tak wielkie
iloÊci Êmieci rodzà pytania czy
sprzàtanie po takich ludziach ma
jeszcze sens, czy nie nale˝a∏oby jed-
nak przystàpiç do bardziej radykal-
nych rozwiàzaƒ sprawców takich wy-
kroczeƒ a do tego nale˝a∏oby wpro-
wadziç nowy system zbierania

Êmieci. System, który móg∏by mini-
malizowaç takie patologiczne zjawi-
ska” – mówi koordynator, ale sprzà-
tajàcy z wolontariuszami Pawe∏
Kownacki – szef wieliszewskiej pro-
mocji i prezes Stowarzyszenia eM-
ka (jednego z organizatorów akcji).

Samo sprzàtanie nie mo˝e byç
celem wizyty wolontariuszy, dla-
tego zorganizowali oni równie˝
show zarówno podczas festiwalu
Szanty nad Zalewem jak i Kraina
¸agodnoÊci przy okazji organizu-
jàc mi´dzynarodowe stoisko z za-
bawami dla dzieci i próbkami je-
dzenia dla wszystkich.Tegoroczny
pobyt wolontariuszy mo˝na uznaç,
za nadzwyczaj udany. Czekamy
na kolejnych goÊci ze Êwiata!

nn MPA

li teren Gminy Wieliszew z wszel-
kiego rodzaju Êmiecia wystàpili
z ekologicznym przes∏aniem ubra-
nym w form´ quasi-teatralnego
przedstawienia. Znalaz∏ si´ równie˝
czas na krótki program artystyczny,
w którym nasi goÊcie z Korei P∏d.
zaprezentowali taƒce folklorystycz-
ne ze swojego kraju.

Tegoroczny festiwal Szanty
nad Zalewem zaszczyci∏o swoja
obecnoÊcià ponad 2.000 osób. Impre-
z´ zorganizowali: OÊrodek Kultury
w Wieliszewie, Referat Informacji
i Promocji UG Wieliszew, Stowarzy-
szenie M∏odzi dla Rozwoju „eMka”,
Starostwo Powiatu Legionowskiego,
legionowskie SMLW, Fan Media
i tawerna Gniazdo Piratów. „Jako
Gmina i Stowarzyszenie staramy si´
organizowaç imprezy z du˝ym poten-
cja∏em artystycznym, w których mo-
˝e odnaleêç si´ w∏aÊciwie ka˝dy cz∏o-
wiek, nawet ten, który na co dzieƒ
nie s∏ucha piosenek ˝eglarskich.
Folk i szanty potrafià ∏àczyç ró˝ne
wra˝liwoÊci i pokolenia. Nasza Gmi-
na docenia to coraz bardziej, wi´c te-
go typu muzyki b´dzie u nas wi´cej”
– deklaruje wspó∏organizator impre-
zy, prezes Stowarzyszenia eMka Pa-
we∏ Kownacki. nn
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Wolontariusze po prezentacji ekologicznego show na scenie festiwalu
szantowego
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G∏ówna gwiazda – Mechanicy Szanty Carrantuohill najbardziej irlandzki z polskich zespo∏ów

Prowadzàcy festiwal Tomek „Emeryt”

Zespó∏ Sàsiedzi chwil´ przed muzycznà eksplozjà
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Przyjaciele z zagranicy

Wdniach 20-29 lipca dzie-
si´cioosobowa grupa
mieszkaƒców Gminy Wie-

liszew odwiedzi∏a naszà partner-
skà gmin´ Graffignano. Celem
wyjazdu by∏ projekt wzorowany
na wieliszewskim Workcampie.
GoÊcie z Polski brali udzia∏ i poma-
gali w organizacji festiwalu RE-
SET, który ju˝ o raz drugi odbywa∏
si´ na terenie gminy Graffignano
oraz festynu organizowanym ka˝-
dego roku dla honorowych daw-
ców krwi. Dzi´ki ˝yczliwoÊci w∏o-
skich przyjació∏ w ciàgu tych 9 dni
m∏odym ludziom z Wieliszewa uda-
∏o si´ poszerzyç wiedz´ na temat
historii Italii i byç w takich miej-
scach jak Colosseum czy Forum
Romanum. Sentymentalnà i bu-
dzàcà wiele wspomnieƒ cz´Êcià wi-
zyty by∏o zwiedzanie Watykanu.
Wyjazd by∏ równie˝ udanà okazjà
do rozbudowania kontaktów osobi-
stych mi´dzy mieszkaƒcami na-
szych gmin. Bariera j´zykowa nie
stanowi∏a problemu, co wi´cej
wiele osób z Graffignano wykazy-
wa∏o zainteresowanie Polskà i na-
szym j´zykiem. Przez d∏ugie godzi-
ny rozmów, debat na wszelkie
mo˝liwe tematy mieszkaƒcy nie
tylko okazali swojà s∏ynnà goÊcin-
noÊç, ale równie˝ dali mo˝liwoÊç
poznania kultury w∏oskiej i ˝ycia
codziennego. Jak podkreÊla jed-
na z uczestniczek wyjazdu, Kinga

Reda – „Wraz z pozosta∏à cz´Êcià
grupy zosta∏am bardzo ciep∏o przy-
witana przez naszych w∏oskich
przyjació∏ z Graffignano. Przez ca-
∏y nasz pobyt, dzi´ki ich staraniom
zdo∏aliÊmy poznaç nowych ludzi,
ich przyzwyczajenia, sposób bycia,
kultur´ – inny Êwiat.Teraz nie po-
zostaje nic innego jak czekaç
na rewizyt´”

W dniach 26 sierpnia do 5 wrze-
Ênia grupa 23 mieszkaƒców Gmi-
ny Wieliszew na zaproszenie
burmistrza Gminy Graffignano
przebywa∏a we W∏oszech. Oprócz
zwiedzania pi´knych okolic re-
gionu Viterbo spotkali si´ z naszy-
mi przyjació∏mi, którzy uczestni-
czyli w projekcie mi´dzynarodo-
wym w czerwcu.

Zaspani, ale w dobrych nastro-
jach grupa wyruszy∏a wczesnym
porankiem 26 wrzeÊnia. Mimo ˝e
termometry wskazywa∏y nieca∏e
10 stopni a nadajnik GPS po-
nad 1700 km do celu grupa szyb-
ko znalaz∏a wspólny j´zyk – wszy-
scy byli ciekawi, jak zostaniemy
przyj´ci, jaki W∏osi przygotowali
program. Poznajàc si´ mijali po∏u-
dniowà Polsk´, Czechy, Austri´ a˝
nad ranem przywita∏y ich górzyste
widoki Lacjum. Napi´cie si´gn´∏o
zenitu kiedy przy zjeêdzie z auto-
strady A1 w Attiglano przywita∏a
i odeskortowa∏a ich do Bomarzo,
miejsca zamieszkania liczna dele-
gacja w∏oska. Nie tracàc czasu
na zakwaterowanie wi´kszoÊç gru-
py ruszy∏a na zwiedzanie tego
pi´knego, na wzgórzu po∏o˝nego
miasteczka, bo ju˝ wieczorem zo-
stali przyj´ci przez burmistrza
Celleno, które jest miastem bliênia-
czym Serocka. Na kolacji by∏ rów-
nie˝ Adriano Santori, burmistrz
gminy Graffignano, który naza-
jutrz ju˝ oficjalnie przywita∏ grup´
w Urz´dzie Gminy Graffignano.
Na spotkaniu byli równie˝ przed-
stawiciele zwiàzków i stowarzyszeƒ
dzia∏ajàcych na terenie Graffigna-
no oraz uczestnicy wyjazdów
do Wieliszewa. Podczas spotkania
burmistrz wyrazi∏ g∏´bokie zadowo-
lenie z przyjazdu kolejnej grupy
mieszkaƒców naszej Gminy
do Graffignano i odczyta∏ list z po-
zdrowieniami od Waldemara Kow-
nackiego. Spotkanie zakoƒczy∏o

Wieliszew – Graffignano 2010

Anna Twardo

We W∏oszech powitano nas z ogromnà
serdecznoÊcià. Przepi´kne, ma∏e mia-
steczka i malownicze krajobrazy tylko
uzupe∏nia∏y rewelacyjne wra˝enie, jakie
wywarli na nas mieszkaƒcy Graffigna-
no i okolicznych miejscowoÊci. Âwietny
program pobytu pozwoli∏ nam w rów-
nym stopniu poznawaç kultur´ i histo-

ri´ W∏och, jak i samych ich mieszkaƒ-
ców. To by∏y zdecydowanie niezapo-
mnianie chwile

Hanna Ziu∏kowska

Dzi´ki wymianie i wspó∏pracy mi´dzy-
narodowej poznaliÊmy gmin´ Graffigna-
no, ale zobaczyliÊmy równie˝ Rzym, Wa-
tykan, Monte Cassino, Orvieto, Viterbo

i wiele innych pi´knych miejsc. Miesz-
kaƒcy Graffignano przyj´li nas serdecz-
nie, wszyscy byli uprzejmi, goÊcinni. Ich
przyjaêƒ do nas p∏yn´∏a prosto z serca,
stworzyli atmosfer´ rodzinnà za co im
dzi´kujemy. JesteÊmy szcz´Êliwi ̋ e mogli-
Êmy tam byç. Dzi´kujemy w szczególno-
Êci Christiano, Loriano, Fabio, Luciano,
Pino, Antonelli oraz wszystkim którzy
si´ przyczynili do sukcesu tego wyjazdu.

wra˝enia uczestników z wyjazdu...

Tegoroczne wakacje
pokaza∏y, ˝e wspó∏praca
mi´dzynarodowa znaczy
wi´cej ni˝ tylko
podpisana umowa
partnerska. Spotkanie
mi´dzynarodowe, które
mia∏o miejsce
w Wieliszewie
na prze∏omie
czerwca/lipca oraz dwie
rewizyty grup polskich
w Graffignano sà tego
najlepszym dowodem. 

Piotr Sypniewski

si´ wspólnym zdj´ciem po czym
polska grupa by∏a goÊciem honoro-
wym festynu organizowanego
przez Zwiàzek M∏odzie˝y na rynku
przed urz´dem.

Ju˝ nast´pnego dnia, w niedzie-
le 29 wrzeÊnia grupa wyruszy∏a
w pierwszà podró˝ sentymentalnà,
której celem by∏ klasztor na Mon-
te Cassino wraz z cmentarzem
polskich ˝o∏nierzy. Jest to miejsce
które jest wa˝ne zarówno dla Pola-
ków jak i W∏ochów.Wizyt´ na pi´k-
nie utrzymanej mogile ka˝dy prze-
˝y∏ na swój sposób, ale jak˝e
potrzebna okaza∏a si´ wspólna mo-
dlitwa nad grobami poleg∏ych, któ-
rà poprowadzi∏ Krzysztof P∏achec-
ki z Oazy dzia∏ajàcej przy koÊcie-
le parafialnym pw. Przemienienia
Paƒskiego w Wieliszewie. Pi´kne
s∏owa, pi´kna chwila wspólnej re-
fleksji nad grobami tych, którym
oba narody zawdzi´czajà tak wiele.

Po tak dalekiej podró˝y przy-
szed∏ czas na Viterbo, stolic´
regionu w którym le˝y Graffigna-
no. Pi´knie po∏o˝one miasto szczy-
ci si´ Êredniowiecznà starówkà
i Plazza de Papi z katedrà która
w dawnych czasach goÊci∏a papie-
˝y. Niespodziankà dla wszystkich
by∏a spontanicznie zaproponowa-
na wycieczka do êróde∏ termal-
nych, z których s∏ynà okolice Viter-
bo. Wieczorem pysznà kolacjà
ugoÊcili grup´ cz∏onkowie Stowa-
rzyszenia Emerytów i Rencistów
z Sipicciano.

W Êrod´ 31 sierpnia „Wieczne
miasto” przywita∏o zwiedzajàcych
korkami i ulicznym gwarem, a na-
pi´cie ros∏o im bardziej bli˝ej by-
li Watykanu.Wszystkich nurtowa-
∏o pytanie– czy uda si´ choç na mo-
ment przykl´knàç przy grobie
Jana Paw∏a II. Uda∏o si´ – tu szcze-

gólne podzi´kowania nale˝à si´
przewodnikowi Christiano, który
idealnie w czasie wprowadzi∏
grup´ do katakumb. Co ka˝dy
prze˝y∏ modlàc si´ przy grobie na-
szego Papie˝a pozostaje tajemni-
cà tego wyjazdu. Zadowoleni i po-
dà˝ajàc za w∏oskimi przyjació∏mi
zapuÊcili si´ uliczkami Rzymu
– zobaczyli Plac Hiszpaƒski, Fon-
tann´ Trevi, s∏ynne Forum Roma-
num i Colosseum. Niezapomniane
wra˝enia w mieÊcie t´tniàcym hi-
storià, tak samo jak w przymor-
skiej kurorcie Tarquinia oraz „mie-
Êcie na skale” Orvieto, które to
zwiedzali w nast´pnych dniach.

W piàtek 3 wrzeÊnia na czeÊç go-
Êci z Wieliszewa Adriano Santori
wyda∏ po˝egnalny obiad, na którym
byli obecni radni gminy Graffigna-
no. ˚egnajàc nie kry∏ wzruszenia
wyra˝ajàc nadzieje, ˝e program
przygotowany przez referat kultury
podoba∏ si´, co zosta∏o nagrodzone
wielkimi brawami. „Ich ogromne za-
anga˝owanie i goÊcinnoÊç sprawi∏y
˝e we W∏oszech czuliÊmy si´ jak
u siebie” – powiedzia∏a Ola jed-
na z uczestniczek wyjazdu. Swojà
opiekà W∏osi otoczyli grup´ po raz
ostatni wViterbo, gdzie uczestniczy-
li w Êwi´cie Santa Rossa, które jest
najwa˝niejszym wydarzeniem reli-
gijnym regionu. Sà to trzydniowe
uroczystoÊci ku czci lokalnej Êwi´-
tej, a ich najwa˝niejszà cz´Êcià
jest procesja z 30 metrowà figurà
zwanà „Machina di Santa Rosa”
na czele. Po zmroku jest ona prze-
noszona ulicami starówki Viterbo,
a na czas procesji na uliczkach ga-
Ênie Êwiat∏o. Pochód koƒczy si´
gdy figura dotrze do katedry w cen-
trum miasta po czym nad Viterbo
rozb∏yskajà fajerwerki. Udzia∏
w procesji by∏ wydarzeniem koƒczà-

cym pobyt grupy w W∏oszech – na-
st´pnego dnia w sobot´ nadszed∏
smutny dzieƒ wyjazdu z Bomarzo.

Molte Grazie i do zobaczenia
w Wieliszewie!
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Adriano Santori odczytuje list od wójta Waldemara Kownackiego 

Grupa wieliszewskich wolontariuszy w Sippiciano Monte Cassino – wspólna modlitwa na cmentarzu polskich ˝o∏nierzy

Zabawy naszych wolontariuszy
z dzieçmi z Graffignano

Macchina di Santa Rosa na ulicach
Viterbo 
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Porozmawiajmy...

GAZETA WIELISZEWSKA: Nale˝y Pan
w Radzie do mniejszoÊciowej grupy
radnych m∏odszej generacji. Jak Pan
ocenia dwie dekady samorzàdów
w Polsce i w naszej gminie.
JACEK BANASZEK: MyÊl´˝e ostatnie 20
lat to zdecydowanie okres pozytyw-
nych zmian, zarówno w skali kraju,
jak i tutaj, w naszej spo∏ecznoÊci lokal-
nej. Zasz∏y przecie˝ widoczne zmiany,
chocia˝ oczywiÊcie jest jeszcze du˝o
do zrobienia, choçby w dziedzinie
oÊwiaty. O samorzàdzie mog´ si´ wy-
powiedzieç, uwzgl´dniajàc ostatnie 12
lat z racji mojej dzia∏alnoÊci w tym sa-
morzàdowej w tym okresie.. Startowa-
∏em w wieku lat 27, czyli by∏em m∏o-
dym, nieopierzonym ch∏opakiem. Na-
tomiast sam okres transformacji
w 1989 prze˝y∏em w wieku licealisty
i bardzo mocno prze˝y∏em te wydarze-
nia. Sprzyja∏a temu atmosfera jakà
stworzy∏ nasz ówczesny wychowawca
w Liceum im. Marii Konopnickiej, któ-
ry na zaj´ciach nie ba∏ si´ podejmowaç
tematów zakazanych. ˚e coÊ si´ zmie-
ni∏o, widaç go∏ym okiem, nasza Gmi-
na na pewno wypi´knia∏a, wystarczy
wyliczyç inwestycje jak drogi, chodni-
ki, nowe budynki, wyremontowane
szko∏y czy wreszcie nowe gimnazjum.
GW: Czy zauwa˝y∏ Pan zmiany rów-
nie˝ w mieszkaƒcach?
JB: MyÊl´, ˝e tak. Spo∏ecznoÊç lokal-
na coraz bardziej identyfikuje si´ ze
swojà Gminà. Cieszà mnie opinie
mieszkaƒców, którzy mówià ˝e miesz-
kajà w pi´knym miejscu, w którym wi-
daç gospodarza. Natomiast o wiele

wi´ksze zmiany zasz∏y w naszej men-
talnoÊci – po dwóch dekadach nie je-
steÊmy ju˝ spo∏eczeƒstwem zahuka-
nym i zamkni´tym w sobie, nie boimy
si´ mówiç o problemach i je˝eli trze-
ba krytykowaç w∏adz´, robimy to. Sta-
liÊmy si´ bardziej energiczni i czasami
roszczeniowi, a to dlatego ˝e poznali-
Êmy swoje prawa obywatelskie. Wie-
my, jak to wyglàda∏o w komunizmie
– by∏ monopol na w∏adz´. Natomiast
dziÊ ludzie czujà, ˝e mogà coÊ zmieniç
i pchnàç sprawy na dobrà drog´, tkwi
w nich ta pozytywna si∏a, ˝e majà
szanse dopominaç si´ o swoje i staraç
si´ coÊ zmieniç. Natomiast jak Pan
s∏usznie zauwa˝y∏, jestem w radzie
w grupie mniejszoÊci wiekowej i to
mnie troch´ boli. Owszem, pierwsze
podrywy zaanga˝owania politycznego
u m∏odych mo˝na by∏o zauwa˝yç
w wyborach samorzàdowych cztery la-
ta temu. Mam wra˝enie, i˝ pomimo ̋ e
zmiany mentalne u m∏odzie˝y zasz∏y
o wiele szybciej, to nie owocuje to
u nich inicjatywà pracy na rzecz swo-
jej spo∏ecznoÊci lokalnej. Mam wra˝e-
nie ̋ e dominuje przekonanie „nam si´
nale˝y”, przy jednoczesnym braku
poczucia dania czegoÊ od siebie. Sà
oczywiÊcie Stowarzyszenia, w których
m∏odzi bardzo si´ udzielajà – ale
w Radzie jest ich ma∏o, a przecie˝ tam
zapadajà decyzje.
GW: Czy uwa˝a Pan ˝e listopadowe
wybory samorzàdowe to zmienià?
JB: Do wyborów pozosta∏o jeszcze tro-
ch´ czasu, wi´c trudno tu o prognozy.
Ale myÊl´ ̋ e nadszed∏ czas m∏odych. Je-
stem przekonany ̋ e na listach kandy-
datów pojawià si´ m∏odzi ludzie, mam
przynajmniej takà nadziej´. MyÊl´, ˝e
nadszed∏ ju˝ ten czas. M∏odoÊç to jest
nie tylko czas burzy i naporu, ale rów-
nie˝ innego spojrzenia na rzeczywi-
stoÊç. Sàdz´, ˝e m∏odzi wychowani ju˝
w demokratycznej Polsce majà zupe∏-
nie inne mo˝liwoÊci, lepszy dost´p
do oÊwiaty i kultury. Dzisiejsi 24, 25
i 28-latkowie i nieco starsi dorastali ju˝
po transformacji, nie znajà wi´c poli-
tycznych ograniczeƒ, co na pewno da-
je inne mo˝liwoÊci rozwoju osobowo-
Êciowego. Dla nich nadszed∏ czas wy-
startowania w wyborach, nawet je˝eli

tym razem nie dostanà si´ do Rady, to
pobiorà lekcj´, z której skorzystajà
za cztery lata. OsobiÊcie jednak wierz´,
˝e m∏odym si´ uda! Sam na nich sta-
wiam i mam nadziej´, ze podobnie
uczynià inni. Zmiana pokoleniowa jest
konieczna!
GW: Uczniowie cenià Pana jako do-
brego, ale surowego polonist´. Co naj-
bardziej ceni Pan w zawodzie na-
uczyciela?
JB: Ceni´ chyba najbardziej kontakt
z m∏odymi ludêmi. Ich energia i spon-
tanicznoÊç jest dla mnie fascynujàca.
Z kontaktu z m∏odzie˝à wynika specy-
fika mojej pracy. Mog´ sobie zaplano-
waç lekcje co do minuty, a przyznaj´,
˝e niektórzy moi podopieczni wymaga-
jà tej dok∏adnoÊci, a ich spontanicznoÊç
i ciekawoÊç sprawia, ˝e zaj´cia i tak to-
czà si´ w∏asnym torem. Wtedy stwier-
dzam, ˝e obrane cele pozosta∏y gdzieÊ
w oddali, natomiast zawsze jestem z ta-
kich lekcji zadowolony, bo osiàgnà∏em
inne- wa˝ne dla mnie jako polonisty
i wa˝ne dla tych ludzi. Czasami cier-
pi na tym dydaktyka i zdarza si´, ˝e
w danym dniu nie omówimy jakiejÊ
teorii literatury czy nowych figur re-
torycznych, natomiast je˝eli lekcja
idzie swoim torem i przeprowadzimy
rozmow´ wychowawczà o Êwiecie,
o ˝yciu, o problemach m∏odych, to jest
to ogromnie satysfakcjonujàce dla
mnie i dla m∏odzie˝y. To jest fascynu-
jàce w tym zawodzie. OczywiÊcie jest
podstawa programowa i wiem jaki
materia∏ musi byç przerobiony na da-
nym etapie, wi´c nie mog´ puÊciç ka˝-
dej lekcji „swoim torem”
GW: Czy starcza Panu czasu na ˝y-
cie prywatne?
JB: W zasadzie nie. Specyfika zawodu
polonisty nie pozostawia wiele czasu
wolnego, poch∏ania mnie równie˝
„po godzinach” W czasie wolnym lubi´
podró˝owaç po Polsce, ale ch´tnie zwie-
dzi∏bym kraje basenu Morza Âródziem-
nego. No i literatura – zawodowo od-
Êwie˝am sobie lektury, ale ceni´ sobie
równie˝ polskà proz´ wspó∏czesnà, po-
ezj´ oraz literatur´ iberoamerykaƒskà.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

GAZETA WIELISZEWSKA: Jak jest histo-
ria osiedla przy ul. Modliƒskiej?
PAWE¸ CH¸OPICKI: Osiedle przy ul. Mo-
dliƒskiej powsta∏o w latach 1978
– 1984 i by∏o cz´Êcià wi´kszego projek-
tu jakim by∏a budowa Kombinatu
Paƒstwowych Gospodarstw Ogrodni-
czych w Wieliszewie. Docelowo mia-
∏o powstaç 29 budynków mieszkal-
nych z 410 lokalami, pawilon handlo-
wy oraz klubokawiarnia wraz
z kompleksem boisk sportowych
a swoim zasi´giem osiedle mia∏o
dojÊç od ul. Modliƒskiej a˝ do ul. Nie-
podleg∏oÊci. – Obecna ulica ˚ytnia
mia∏a byç g∏ównà drogà przebiegajà-
cà przez osiedle. Ostatecznie wybudo-
wano 18 budynków mieszkalnych
wraz z 210 lokalami. Obecnie na osie-
dlu mieszka oko∏o 650 mieszkaƒców.
Na poczàtku lat 90 ubieg∏ego wieku
wraz ze zmianami politycznym oraz
likwidacjà KPGO – 26 maja 1992,
mieszkania wraz z ca∏à infrastruktu-
rà oraz terenem zosta∏y sprzedane
mieszkaƒcom a nieliczne mieszkania
pozosta∏y w w∏asnoÊci Skarbu Paƒ-
stwa. Z dniem 1 czerwca 2003 roku
zosta∏a powo∏ana Wspólnota Mieszka-
niowa wraz z 3 osobowym Zarzàdem,
który przejà∏ zarzàd nad nieruchomo-
Êcià od Agencji W∏asnoÊci Rolnej
Skarbu Paƒstwowa. Zarzàd Wspólno-
ty ze zmianami cz∏onków w mi´dzy-
czasie zarzàdza osiedlem do dnia dzi-
siejszego.
GW: Z jakimi problemami obecnie
boryka si´ Wspólnota?
PC: Od poczàtku istnienia osiedle by-
∏o niedofinansowane a technologia
u˝yta do budowy mia∏a wiele do ˝y-
czenia. G∏ównymi problemami by∏y
przeciekajàce dachy, problemy z kana-
lizacjà oraz bardzo energoch∏onna in-
stalacja grzewcza a sam system kon-
strukcyjny nie zapewnia∏ odpowied-
niej izolacji cieplnej.W po∏owie lat 90
osiedle przesz∏o na ogrzewanie gazo-
we z w∏asnej kot∏owni. Z latami wraz
z wzrostem cen gazu oraz brakiem od-
powiedniej izolacji budynków dosz∏o
do sytuacji, ˝e koszty ogrzewania jed-
nego mieszkania o powierzch-
ni 52,9 m2 M4 wynoszà w skali jed-
nego roku lub jak ktoÊ woli sezo-
nu 3000 z∏, a koszt podgrzewu wody
wynoszà 16z∏/m3. Dlatego obecny Za-
rzàd uporczywie dà˝y do termomoder-
nizacji ca∏ego osiedla oraz wymiany
instalacji centralnego ogrzewania we
wszystkich blokach oraz wymiany sie-
ci przesy∏owych. Koszty tak odwa˝nej
inwestycji sà du˝e, dlatego Zarzàd
z du˝ym poparciem mieszkaƒców
chce zaciàgnàç preferencyjny kredyt
z premià termomodernizacyjnà, któ-
ry jest udzielany przez Bank Gospo-
darstwa Krajowego, a dofinansowanie
pochodzi z Rzàdowego Funduszu Ter-
momodernizacyjnego. Kredyt nie ob-
cià˝a hipotek mieszkaƒ a jest sp∏aca-
ny z funduszu remontowego, który ju˝

obecnie jest na poziomie zapewniajà-
cym sp∏at´ kredytu oraz bie˝àce re-
monty osiedla. Projekt zak∏ada, ˝e
w 2011 roku zostanà wykonane
wszystkie prace inwestycyjne polega-
jàce na dociepleniu wszystkich Êcian,
wykonaniu nowej elewacji oraz wy-
miana sieci CO w wyniku czego kosz-
ty centralnego ogrzewania spadnà
w 2012 roku do poziomu ok. 1800 z∏
rocznie (2,85 z∏/m2/m-c).
Problemem tak˝e jest fakt, ˝e Wspól-
nota zarzàdza ca∏oÊcià terenu i infra-
struktury ponoszàc przy tym wysokie
koszty zwiàzane m. in. z koszeniem
i utrzymaniem terenów zielo-
nych 5 ha, odÊnie˝aniem i remonta-
mi dróg wewn´trznych, utrzyma-
niem i modernizacjà placu zabaw,
kosztami remontów zewn´trznej sie-
ci wodno-kanalizacyjnej, kosztami
oÊwietlenia dróg wewn´trznych a tak-
˝e cz´Êci ulicy gminnej – S∏onecznej
a tak˝e oÊwietleniem gara˝y które nie
sà w∏asnoÊcià Wspólnoty. Wyst´puje
tak˝e problem podrzucania Êmieci
z ogródków dzia∏kowych przylegajà-
cych do osiedla co zwi´ksza koszty ich
wywozu. Dodatkowo Wspólnota do-
starcza wod´ do ogródków dzia∏ko-
wych, które sà odr´bnymi od Wspól-
noty w∏asnoÊciami a cz´Êç w∏aÊcicie-
li ogródków nie ponosi kosztów
zwiàzanych z poborem wody ze wzgl´-
du, ˝e Wspólnota nie jest wstanie usta-
liç w∏aÊciciela co powoduje zad∏u˝enie
Wspólnoty. Powy˝sze koszty doprowa-
dzajà ̋ e w∏aÊciciel mieszkania M4 za-
mieszkujàcy w 4 osoby p∏aci nierzad-
ko 800 z∏ miesi´cznie za lokal gdzie dla
porównania mieszkaniec Legionowa
za podobny standard p∏aci ok. 450 z∏.
Rozwiàzaniem powy˝szego problemu
i obni˝eniem kosztów mog∏oby byç
przekazanie terenów zewn´trznych
z placami zabaw, drogami, oÊwietle-
niem i sieciami wodno kanalizacyjny-
mi gminie tak jak to jest w przypad-
ku osiedla Wodociàgu Pó∏nocnego. Nie-
stety, ˝eby przekazaç cz´Êç terenu
osiedla Gminie jest konieczna zgoda
wszystkich w∏aÊcicieli, a cz´Êç z nich
obawia si´ ̋ e Gmina zmieni tereny ze-
wn´trzne w sposób niekorzystny dla
mieszkaƒców. Jak widaç na przyk∏a-
dzie osiedla Wodociàgu Pó∏nocnego nie
ma takich obaw – wybudowane nowo-
czesne place zabaw, remonty dróg,
utrzymane tereny zielone.
GW: Jakà przysz∏oÊç wyobra˝a sobie
Pan dla osiedlu Modliƒska?
PC: Chcia∏bym ˝eby osiedle by∏o ko-
lorowe, z pi´knà zielenià, dobrze
oÊwietlone, z utwardzonymi parkin-
gami, bezpiecznymi i nowoczesnymi
placami zabaw a koszty utrzymania
lokali niskie. MyÊl´ ̋ e ju˝ nied∏ugo tak
b´dzie. Tylko My wszyscy mieszkaƒ-
cy musimy uwierzyç ˝e to od nas za-
le˝y nasza przysz∏oÊç.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

Wywiad z przewodniczàcym Zarzàdu Wspólnoty
Mieszkaniowej przy ul. Modliƒskiej 110-144
w Wieliszewie mgr in˝. Paw∏em Ch∏opickim

Co z osiedlem Modliƒska?

Gmina Wieliszew b´dzie si´ sta-
raç o dofinansowanie ze Êrodków
Unii Europejskiej projektu pn.
„Poprawa bezpieczeƒstwa ener-
getycznego na terenie gminy
Wieliszew poprzez wykorzystanie
êróde∏ energii odnawialnej” pole-
gajàcego na zakupie i instalacji
kolektorów s∏onecznych dla swo-
ich mieszkaƒców. Termin pierw-
szego naboru wniosków dla dzia-
∏ania 4.3 Regionalnego Programu
Operacyjnego „Ochrona powie-
trza, energetyka” zosta∏ zaplano-
wany na wrzesieƒ/paêdzier-
nik 2010r, mo˝e on zostaç jednak
od∏o˝ony w czasie. Ocena formal-
na i merytoryczna wniosku mo˝e
potrwaç do po∏owy 2011 r. W sy-
tuacji zakwalifikowania projektu

naszej gminy do dofinansowania
Êrodkami UE, rozpoczniemy pro-
cedur´ zawarcia umowy z Mar-
sza∏kiem Województwa oraz roz-
pisania i rozstrzygni´cia przetar-
gu. Uwzgl´dniajàc wyst´pujàce
uwarunkowania formalno-praw-
ne nale˝y liczyç si´ z tym, ˝e re-
alny termin realizacji projektu
tzn. instalacji zestawów kolekto-
rów s∏onecznych w domach miesz-
kaƒców gminy, przypadnie naj-
wczeÊniej na drugà po∏ow´ ro-
ku 2011.

PodkreÊlamy, ˝e realizacja pro-
jektu jest uzale˝niona od uzyska-
nia przez Gmin´ Wieliszew dota-
cji z funduszy Unii Europejskiej.
W przypadku nie uzyskania do-
tacji w naborze w 2010r, planuje-

my wykorzystaç podpisane umo-
wy (po ich uprzednim aneksowa-
niu) do aplikowania w ramach ko-
lejnych programów i naborów
og∏aszanych w przysz∏oÊci. Bez-
pieczeƒstwo energetyczne i wy-
korzystanie odnawialnych êró-
de∏ energii b´dzie w kolejnych la-
tach wa˝nym priorytetem ca∏ej
UE, co spowoduje ̋ e dla gmin do-
st´pnych b´dzie znacznie wi´cej
Êrodków finansowych na realiza-
cj´ projektów dla mieszkaƒców.
Wi´cej informacji znajdà Paƒ-
stwo na naszej stronie interneto-
wej www.wieliszew.pl
Serdecznie zapraszam do udzia∏u
w projekcie!

nn Waldemar Kownacki 
Wójt Gminy Wieliszew

Dotacje do kolektorów s∏onecznych dla Gminy Wieliszew
Szanowni Mieszkaƒcy Gminy Wieliszew!

O samorzàdzie, roli
młodzie˝y w ˝yciu
publicznym oraz
wyzwaniu bycia
wychowawcà
rozmawialiÊmy
z JACKIEM
BANASZKIEM,
wiceprzewodniczàcym
Rady i polonistà.

Nadchodzi
czas
młodych

fot. Bartek Trzaskoma
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Gazeta Wieliszewska poleca...

Kraina ¸agodnoÊci
prze˝ywa renesans
gromadzàc wytrawnà
grup´ fanów
i zdobywajàc m∏odych,
którym przejad∏o si´
maszynowe brzmienie
bitu oraz os∏ucha∏o
Êpiewanie o niczym.

Mariusz Kraszewski

kim ognisku ustawionym przez gmin-
nych stra˝aków.

Zanim muzycy zainstalowali si´
na scenie do akcji wkroczyli uczestni-
cy workcampu – przedsi´wzi´cia, dzi´-
ki któremu Gmin´ Wieliszew w okre-
sie wakacji odwiedza m∏odzie˝ ze
wszystkich stron Êwiata. „To ju˝ dzie-

Jak wielkie jest przywiàzanie
uczestników wieliszewskiego
Festiwalu Poezji nie tylko
Âpiewanej „Kraina ¸agodno-

Êci” do muzyki granej na instrumen-
tach i piosenki z dobrym tekstem,
mo˝e Êwiadczyç ich niezmiennie ˝y-
wa obecnoÊç nawet przy niesprzyja-
jàcych „okolicznoÊciach przyrody”.
Ulewa, która w sobot´, 24 lipca
przesz∏a przez naszà Gmin´ przed im-
prezà i krótkotrwa∏y letni deszczyk
w jej trakcie nie przestraszy∏y goÊci
przyby∏ych na wieliszewskà pla˝´,
gdzie tradycyjnie odbywa∏y si´ kon-
certy. Wi´cej nawet – druga edycja
Festiwalu zgromadzi∏a liczniejszà
publicznoÊç, ni˝ ubieg∏oroczna.
A ogrzaç si´ mo˝na by∏o przy wiel-

siàta grupa w 5-letniej historii tego pro-
jektu. Otwieramy si´ na Êwiat, z czego
korzystajà g∏ównie dzieci i m∏odzie˝, bo
od nich zale˝y przysz∏oÊç naszej Gmi-
ny i Polski. M∏odzi ludzie zTajwanu, Ko-
rei Po∏udniowej, Hiszpanii, Turcji,
Ukrainy i W∏och posprzàtajà Êmieci po-
rzucone g∏ównie przez turystów, a to ju˝

z korzyÊcià dla wszystkich” – przedsta-
wi∏ workcamp koordynator projektu
Pawe∏ Kownacki. Jego mi´dzynarodo-
wi podopieczni zorganizowali na pla˝y
zabawy dla dzieci. Najwi´kszà frajd´
sprawi∏y najm∏odszym konkurencje
sportowe, malowanie twarzy i nauka
origami (chiƒskiej sztuki sk∏adania pa-
pieru w przestrzenne figury).

Pierwszà grupà, która wystàpi∏a te-
go dnia dla kilkusetosobowej publicz-
noÊci, by∏ Daniel Ga∏àzka z Zespo∏em.
Sk∏ad ten doskonale znamy z koncer-
tu przy Pa∏acu Poniatowskich w Górze,
gdzie w ubieg∏ym roku zagra∏ z oka-
zji 65. rocznicy Powstania Warszaw-
skiego.

Jako drugie na scenie pojawi∏o si´
Ma∏˝eƒstwo z Rozsàdku.To jedna z cie-
kawszych propozycji z kr´gu tzw. Kra-
iny ¸agodnoÊci – cz∏onkowie zespo∏u
skutecznie unikajà schematów, przez
co trudno ich zakwalifikowaç jedno-
znacznie do okreÊlonego nurtu muzycz-
nego. Poezja, z której czerpià na-
tchnienie, choç uznana za klasyk´,
wcià˝ wymyka si´ wszelkim kategory-
zacjom.

O ile wi´kszoÊç twórców skaza-
na jest na czerpanie z klasyki, o tyle
El˝bieta Adamiak sama przez kryty-
k´ zosta∏a zaliczona do kanonu. S∏o-
wa „Ludzie znajà mnie tylko z jednej,
jesiennej strony” zna chyba ka˝dy ra-
dios∏uchacz. Równie˝ wieliszewska

publicznoÊç zna na pami´ç piosenk´
„Jesienna zaduma”, co udowodni∏a
odÊpiewawszy jà wspólnie z artystkà.

Z nieco melancholijnego nastroju,
w jaki wprowadzi∏a El˝bieta Ada-
miak, spróbowa∏ wyrwaç publicznoÊç
Czerwony Tulipan.A mia∏ ku temu pre-
dyspozycje, poniewa˝ poza repertu-
arem lirycznym grupa dysponuje taj-
nà bronià w postaci utworów jakby
˝ywcem wyj´tych... z kabaretu. Dzi´-
ki temu jednym z najcenniejszych atu-
tów Czerwonego Tulipana jest Êwiet-
ny kontakt z publicznoÊcià. Ta z kolei
potrafi to doceniç gromkimi brawami.

Festiwal Kraina ¸agodnoÊci po˝e-
gna∏ si´ ze s∏uchaczami wyst´pem zna-
nego poety, satyryka, dziennikarza ra-
diowego – Piotra Bukartyka, choç ar-
tysta na scenie pojawi∏ si´ tego
wieczoru... jako pierwszy. Paradoks?
Niekoniecznie, Piotr Bukartyk wystà-
pi∏ tego dnia w podwójnej roli – kon-
feransjera i barda. Drugie wcielenie
najwyraêniej bardziej przypad∏o
do gustu i jemu, i publicznoÊci.

Atmosfera Festiwalu Poezji nie tyl-
ko Âpiewanej „Kraina ¸agodnoÊci”
przypomina poczucie solidarnoÊci, ja-
kie cz´sto towarzyszy∏o nam w wa˝-
nych dla Polski chwilach. Tym razem
spoiwem jest wspólne prze˝ywanie
wartoÊci, które – wydaje si´ – odcho-
dzà do lamusa. Na szcz´Êcie to tylko
z∏udzenie. nn  

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

Jaki pi´kny Êwiat zniszczyliÊmy!
Jest rok 2033.W powietrzu wiszà
radioaktywne py∏y, ska˝ona zie-
mia nie wydaje plonów, woda jest
zatruta. DwadzieÊcia lat wcze-
Êniej ludzie rozp´tali wojn´, któ-
rej Matka Ziemia nie by∏a w sta-
nie znieÊç.Atomowe bomby znisz-
czy∏y wszystko, zmieniajàc
„b∏´kitnà planet´” w martwà
i opustosza∏à pustyni´. Niedobit-
ki ludzkoÊci znalaz∏y schronienie
pod ziemià. Jednym z takich azy-
lów sta∏o si´ moskiewskie metro.
Ale cz∏owiek nawet do podziem-
nego Êwiata przywlek∏ k∏ótnie,
spory, wojny. Powstajà zwalczajà-
ce si´ wzajemnie koterie. Ostat-
nià oazà kultury i nauki staje si´
najwi´ksza stacja – Polis. To
ostatnie miejsce, gdzie szanuje
si´ ksià˝ki, a schronienie znajdu-
jà tu m´drcy i uczeni.

W takim Êwiecie przysz∏o ˝yç
Artemowi – m∏odzieƒcowi ze spo-
kojnej, peryferyjnej stacji, którà
dotàd omija∏y zawirowania poli-
tyki. Ale ten spokój okazuje si´

byç krótkotrwa∏y. Z powierzchni
ziemi na stacj´ przedzierajà si´
nieznane dotàd organizmy b´dà-
ce owocem radioaktywnego ska-
˝enia.Atakujà ludzi, a linie obro-
ny mogà byç w ka˝dej chwili prze-
rwane. Na barki Artema spada
obowiàzek w´drówki do legen-
darnego Polis i szukania pomocy.
Czy zdo∏a dotrzeç do celu podró-
˝y i uratowaç ojczystà stacj´?

W czasie w´drówek tunelami
spotkajà Artema przygody – b´-
dzie musia∏ zwalczyç w∏asne s∏a-
boÊci, stawiç czo∏o pot´˝nym si-
∏om, o których istnieniu lepiej
nie mieç poj´cia. Wielokrotnie
na jego drodze stanà bestie
w ludzkiej skórze, ale jednocze-
Ênie nawet w tym brutalnym
Êwiecie znajdà si´ dobrzy ludzie,
dzi´ki którym wywik∏a si´ z k∏o-
potów.

Na szcz´Êcie przedstawiona po-
wy˝ej historia ziÊciç si´ nie mu-
si, o ile ludzie zachowajà, choç
odrobin´ zdrowego rozsàdku.Tak

z∏owrogà wizj´ przysz∏oÊci przed-
stawi∏ w swojej ksià˝ce „Me-
tro 2033” Dmitry Glukhovsky.Au-
tor wykreowa∏ Êwiat jednocze-
Ênie fascynujàcy i przera˝ajàcy,
pe∏en emocjonujàcych przygód,
dynamicznej akcji i niezwyk∏ego
klimatu. W trudnych czasach
w pe∏ni objawiajà si´ ludzkie wa-
dy i zalety. Z jednej strony pod-
∏oÊç, zdrada, egoizm, zoboj´tnie-
nie, z drugiej wielkie poÊwi´ce-
nie, braterstwo i wielkie porywy
serca. To dzie∏o jest jednà z naj-
bardziej wciàgajàcych i poch∏a-
niajàcych ksià˝ek, jakie mo˝-
na przeczytaç.

Âwiat z „Metra 2033” jest
mroczny i ponury – przera˝a, ale
jednoczeÊnie zaciekawia.
Po przeczytaniu ksià˝ki pozosta-
je niedosyt, ˝e tak szybko musi-
my rozstawaç si´ z Artemem i je-
go towarzyszami. Ten problem
rozwiàzuje gra komputerowa
„Metro 2033”. Wczuç si´ w kli-
mat pozwala realistyczna grafika,

wyprzedzajàca pod tym wzgl´-
dem konkurencyjne produkcje.
Tempo gry zmienia si´ w prze-
rwach pozwalajàc na zwiedzanie
metra i poznawanie jego tajem-
nic.

Ksià˝ka „Metro 2033” to praw-
dziwa pere∏ka na rynku wydaw-
niczym, porównywalna do naj-
wi´kszych klasyków gatunku.
Podziw budzi nie tylko wartka
i emocjonujàca fabu∏a, zaskaku-
jàce zakoƒczenie, ale te˝ staran-
noÊç wykreowanego Êwiata
z barwnymi i wyrazistymi posta-
ciami, przekonujàcymi opisami
codziennego ̋ ycia i zaskakujàco
trafnego wizerunku politycznych
sporów, którymi zajmowali si´ lu-
dzie, zamiast wyciàgnàç wnioski
z przesz∏oÊci i wspólnie walczyç
o lepszà przysz∏oÊç.Ta ksià˝ka to
nie tylko wciàgajàca powieÊç, ale
te˝ powa˝ne ostrze˝enie.

nn Piotr K
Dmitry Glukhovsky, „Metro 2033”,
wyd. Insignis, Kraków 2010

Przychodnia dla Zwierzàt • ¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii 
specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20, soboty 8–14

niedziele i Êwi´ta – wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

• Rentgen 
• Laseroterapia 
• Krioterapia 
• Chirurgia
• Ultradêwi´kowe usuwanie 

kamienia naz´bnego
• Leczenie i profilaktyka 
• Wizyty domowe

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze weterynarii

Beata Zgutka-Koremba 

i Rafa∏ Koremba Przyjmujà codziennie w godzinach:
pon – pt: 9–20 • sobota: 10–15 

• niedziela:  10–12

reklama

W co tu zagraç, prosz´
pana...?

Uliczni Wojownicy,
do boju!
Tym razem zajm´ si´ grà skrajnie odmiennà
od recenzowanej w poprzednim numerze Ga-
zety – tytu∏em „Street Fighter IV”.
Seria ta mo˝e poszczyciç si´ wieloletnià histo-
rià, zapoczàtkowanà w 1987 roku. Choç w∏a-
Êciwych SF’ów pojawi∏y si´ do tej pory tylko
cztery cz´Êci, gra posiada∏a wiele alternatyw-
nych uniwersów bàdê spin-offów (serie Alpha,
Ex, Capcom vs. Marvel…). Jak sama nazwa tej
produkcji wskazuje, b´dziemy si´ bili i to
mocno. O co wi´c chodzi? Posiadamy kilku-
nastu zawodników, ka˝dego opisanego nieco
innymi charakterystykami i zestawem ciosów.
WÊród nich znajdujà si´ zawodnicy typowi, np.
olbrzymi zapaÊnik z Rosji Zangief; mniej ty-
powi, jak najemnik z amnezjà Abel oraz ci
zwyczajnie abstrakcyjni, których mo˝e repre-
zentowaç gruby akrobata Rufus.W tym miej-
scu zamieszcz´ ostrze˝enie: ta gra jest trud-
na i mo˝e odstraszyç niedzielnych graczy, szu-
kajàcych tylko dobrej zabawy. Posiadajàc a˝ 9
poziomów trudnoÊci co prawda mo˝e sprawiç,
˝e gracze na naj∏atwiejszym poziomie trud-
noÊci zdo∏ajà przejÊç kilka razy tryb Arcade,
ale bez znajomoÊci ciosów specjalnych mo˝e
byç ci´˝ko. Szczególnie ostatni przeciwnik,
niejaki Seth, mo˝e poszczyciç si´ absurdalnie
wysokim poziomem trudnoÊci.

Grafika jest charakterystyczna i ci´˝ko te-
go nie zauwa˝yç – postacie sà stylizowane
na komiksowy, odrobin´ karykaturalny styl,
ale wyglàdajà i ruszajà si´ wspaniale. Nieco
gorzej wypadajà plansze. Choç t∏a wyglàda-
jà porzàdnie, cz´sto posiadajà animowane
wstawki w postaci np. gapiów, które na tle per-
fekcyjnych kreacji wypadajà blado. Muzyka
nie odstr´cza, ale nie jest te˝ niesamowita. Ot,
tak, by pos∏uchaç i zapomnieç. Có˝, gra mo-
˝e nie podobaç si´ mi∏oÊnikom „klasycznych”
bijatyk vide Tekken g∏ównie ze wzgl´du
na nietypowy, ma∏o realistyczny styl graficz-
ny oraz fakt, ˝e toczy si´ w 2D, nie wspomi-
najàc ju˝ o tym, jak trudnà grà jest (Do wy-
konywania niektórych ciosów klawiatura
zwyczajnie nie starcza). Mimo to, mo˝na si´
przy niej dobrze bawiç. Moja ocena to 8-/10.

nn Fergard

Druga wizyta w Krainie ¸agodnoÊci

El˝bieta Adamiak diwa poezji Êpiewanej
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* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego na stronie www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms z informacjami o zagro˝eniach takich jak: 
WICHURY, GWA¸TOWNE BURZE, POWODZIE, KATASTROFY,
AWARIE: PRÑDU, GAZU, WODY?

WyÊlij sms* o treÊci tak.wl05  na numer 661 000 112

GAZETA WIELISZEWSKA: Czym jest
dla Ciebie teatr?
Walentyna Janiszewska: Jest dla
mnie moim ̋ yciem, mojà mi∏oÊcià.
Chyba jest to mi∏oÊç od zawsze, a in-
struktorem s-kategorii jestem
od 1995 r. Sztuki wystawiam
z dzieçmi, doros∏ymi i z rencistami.
Zacz´∏am w Technikum Gospodar-
ki Wodnej w D´bem, a w Gminie
Wieliszew pracuje od trzech lat.
Grupa którà prowadz´ teraz jest no-
wa i sk∏ada si´ z samych dziewczy-
nek. Pracujemy od momentu otwar-
cia Centrum Kultury w ¸ajskach,
a przedtem dzia∏a∏am w Domu
Ogrodnika w Micha∏owie-Regino-
wie. Rekrutacje przeprowadzi∏am
doÊç awangardowo – czeka∏am

na dzieci idàce do biblioteki i pró-
bowa∏am namówiç je do zabawy
w teatr. W grupie by∏a oczywiÊcie
rotacja, ale teraz jest ze mnà
9 dziewczàt od zerówki do czwartej
klasy. MieliÊmy premier´ w Domu
Ogrodnika i w Gminny Centrum
Kultury w ¸ajskach. PublicznoÊç
dopisa∏a, przysz∏o ponad 60 osób.
GW: Jaka to by∏a sztuka? Czy pro-
ponujesz program dla dzieci wy-
stawiany przez dzieci?
WJ: By∏a to bajka na podstawie sce-
nariusza Anny Durki Kupisiak, któ-
ry ja opracowa∏am. Grali w nim
wszyscy uczestnicy grupy. Mo˝na
powiedzieç, ˝e wszystkie role by∏y
pierwszoplanowe. Bajka mówi∏a
o innoÊci ludzkiej. G∏ównà bohater-
kà by∏a dziewczynka uczulona
na wszystko co mo˝liwe – kusz,
mak, sierÊç, py∏ki.To wyklucza∏o jà
ze spo∏eczeƒstwa, nie mog∏a si´ z ni-
kim bawiç wi´c nie mia∏a przyja-
ció∏. By∏a nieakceptowana. Akcja
bajki odgrywa∏a si´ na p∏aszczyênie
irrealnej i wirtualnej. Matka ̋ arto-
bliwie nazywa∏a jà Ksi´˝niczkà, bo
dziewczynka bardzo lubi∏a bajki a˝
w pewnym momencie przenios∏a si´
do Êwiata bajek.Tam by∏a co praw-
da akceptowana przez Króla i Ksi´-
cia, ale brakowa∏o prawdziwej mi-
∏oÊci, wi´c dobrowolnie decyduje si´
na powrót do rzeczywistoÊci, gdzie
czekajà na nià Mama i Tata.

GW: Czy ka˝da sztuka ma jakiÊ
przekaz?
WJ: Ale˝ tak. Poprzednia sztuka by-
∏a bardzo ekologiczna. Chcia∏am po-
kazaç ˝e nasz Âwiat, naszà przyro-
d´ trzeba dbaç bo natura mo˝e si´
kiedyÊ zemÊciç. Nasza sztuka by∏a
w∏aÊnie o tym. Praca z dzieçmi czy
zabawa w teatr jest pracà wycho-
wawczà.Wychowujemy przez teatr.
Przychodzà do nas dzieci które de-
biutujà na scenie, dzieci z wadami
wymowy. Ka˝de zaj´cia poprzedza-
ne sà warsztatami, w której dzieci
przygotowujà aparat mowy.To cza-
sami bywa Êmieszne. Poza tym dzie-
ci, zw∏aszcza te m∏odsze bardzo ch´t-
nie bawià si´ w etiudy, które same
wymyÊlajà – minimum gestów
i s∏ów, wa˝ne jest ̋ eby przez 2-3 mi-
nuty zaprezentowaç problem i jego
rozwiàzanie.
GW: Skàd pomys∏ ̋ eby zwiàzaç si´
z teatrem?
WJ: Jak si´gn´ pami´cià, pierwsze
przedstawienia robi∏am ju˝ w dzie-
ciƒstwie wspólnie z dzieçmi z sà-
siedztwa. Na podwórku przed kur-
tynà z koców recytowaliÊmy wier-
sze, mieliÊmy te˝ kostiumy
i rekwizyty podkradane w domu.
Pochodz´ z Legionowa. W szkole
podstawowej te˝ mieliÊmy ma∏e kó∏-
ko, a w szkole w D´bem prowadzi-
∏am zaj´cia teatralne. By∏a to po-
wiedzmy fabryka przedstawieƒ,

na ka˝dà uroczystoÊç okolicznoÊcio-
wà musieliÊmy przygotowaç ma∏e
przedstawienie. Od 1995 pracuje
w MOK Legionowo gdzie prowadz´
grup´ teatralnà. Do grupy emery-
tów dochodzi grupa doros∏ych oraz
grupa dzieci w ¸ajskach.
GW: Co cenisz sobie w tej pracy
najbardziej?
WJ: Uwielbiam prace w wszystkich
grupach, ale najbardziej wdzi´czne
sà dzieci. Sà ciekawe scenariusza,
one pracujà razem w grupie, razem
wypracowywujà rozwiàzania sce-
niczne. Tworzymy spektakl razem,
majà Êwietne pomys∏y. Poza tym sà
mistrzami improwizacji. Uda∏o mi
si´ pozyskaç fantastyczne kostiumy
dla naszej bajki dla „Êwiata wirtu-
alnego”, mamy prawdziwe szaty
dla króla i ksi´cia. Mamy wachla-
rze, suknie i peruki. Lubi´ tworzyç
scen´ od poczàtku do koƒca. Ponad-
to cieszy mnie ̋ e np. w Legionowie
w Sali Ratuszowej na spektakle
przychodzi 200 osób.
GW: Kto mo˝e uczestniczyç
wTwoich zaj´ciach? Czy sà jakieÊ
ograniczenia?
WJ: Nie ma ˝adnych. Graç mo˝e
ka˝de dziecko, które wyrazi ch´ç
i je˝eli rodzice wyra˝à zgod´. Nie
trzeba mieç predyspozycji. Oczywi-
Êcie sà ró˝nice mi´dzy grupami
wiekowymi, ale ogólnie pracujemy
i uczymy si´. To nic je˝eli dziecko

jàka si´, sepleni czy ma wad´ wy-
mowy. Poprzez warsztaty teatral-
ne mo˝na wiele osiàgnàç a ju˝
po roku pracy widaç ogromnà ró˝-
nice. åwiczymy dlatego, bo w te-
atrze poza widzem najwa˝niejsze
jest s∏owo które ma dotrzeç do pu-
blicznoÊci, w czystej i zrozumia∏ej
formie a zatem pracuje nad tym
˝eby dzieci mówi∏y wyraênie i ∏ad-
nie po polsku.
GW: Jaka b´dzie nast´pna sztuka?
WJ: Nic nie zdradz´. Powiem tylko,
˝e chcielibyÊmy mieç wi´cej muzy-
ki, wi´cej Êpiewu, troszk´ recytacji
i wi´cej dialogów. Zamówi∏am te˝
parawany aby bardziej zaadapto-
waç sal´ w ¸ajskach do potrzeb te-
atralnych. Podczas akcji „Lato
na Wsi” zg∏osi∏o si´ du˝o osób, któ-
rzy zg∏osili ch´ç wspó∏pracy ze
mnà. Zobaczymy czy przyjdà.
GW: O czym marzysz poza scenà?
Czy jest jakieÊ miejsce na Ziemi
za którym t´sknisz?
WJ: Cieszy mnie zieleƒ, spokój. Jed-
nak mam jedno marzenie zwiàza-
ne z teatrem – chcia∏abym raz
poprowadziç spektakl obsadzony
profesjonalnymi aktorami. A naj-
pi´kniejszy urlop mo˝e byç tylko
u nas w D´bem, wÊród pi´knej przy-
rody która na otacza.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

W odpowiedzi na konkurs og∏o-
szony 22 lutego 2010 r. do 1 mar-
ca 2010 r. do Wojewódzkiego
Urz´du Pracy w Warszawie z∏o˝o-
nych zosta∏o 326 wniosków.Wnio-
ski formalnie poprawne w licz-
bie 311 poddane zosta∏y ocenie
merytorycznej, na posiedzeniu
Komisji Oceny Projektów powo-
∏anej Zarzàdzeniem Nr 16/10
Dyrektora Wojewódzkiego Urz´-
du Pracy w Warszawie z dnia 24
marca 2010 r.

WÊród zaaprobowanych do do-
finansowania wniosków na wyso-
kich pozycjach znalaz∏y si´ wnio-
ski z Gminy Wieliszew.

Na 19 miejscu znalaz∏ si´ pro-
jekt Gminy Wieliszew „Wieli-
szewska Akademia Przysz∏oÊci”
majàcy na celu wsparcie miesz-
kaƒców w uzyskiwaniu nowych

umiej´tnoÊci zawodowych. Pro-
jekt uzyska∏ prawie milion z∏o-
tych dofinansowania.

Jeszcze wi´kszy sukces osià-
gn´∏o stowarzyszenie „Aktywni
dla ̧ ajsk”, którego projekt „Asy-
stent dziecka niepe∏nosprawne-
go” znalaz∏ si´ na 5 pozycji i uzy-
ska∏ 800 tysi´cy z∏otych dofinan-
sowania.

„Celem g∏ównym projektu jest
aktywizacja zawodowa 45 osób
(kobiet i m´˝czyzn), podniesie-
nie, uzupe∏nienie lub zmia-
na kwalifikacji zawodowych i do-
stosowanie ich do potrzeb lokal-
nego rynku pracy. Przygotowanie
do pracy w charakterze asysten-
ta dziecka niepe∏nosprawnego.”
– opowiada nam Wiceprezes Sto-
warzyszenia Pan Marek Tarwac-
ki. Jednak jak podkreÊla to nie

koniec aktywnoÊci stowarzysze-
nia – „Nast´pnym naszym sukce-
sem jest otrzymanie dofinanso-
wania ramach otwartego konkur-
su na realizacj´ zadania
publicznego og∏oszonego przez
MEN pod nazwà „Wspieranie re-
alizacji programu wychowawcze-
go szko∏y i programu profilakty-
ki poprzez kszta∏towanie
u uczniów postaw sprzyjajàcych
rozwojowi indywidualnemu i spo-
∏ecznemu” w wysokoÊci 19 405 z∏.
W programie tym b´dziemy
wspieraç dzia∏ania wychowawcze
poprzez klas´ orkiestry d´tej.”
B´dziemy na bie˝àco informowaç
Paƒstwa o obydwu projektach,
a autorom projektów gratuluje-
my i ˝yczymy sukcesów w reali-
zacji ich zamierzeƒ.

nn MK

Og∏oszona zosta∏a lista rankingowa projektów w ramach dzia∏ania 6.1
w Programie Operacyjnym Kapita∏ Ludzki. WÊród wyró˝nionych
dofinansowaniem znalaz∏y si´ Stowarzyszenie „Aktywni dla ¸ajsk” oraz
Gmina Wieliszew.

Kapita∏ Ludzki dla naszych wniosków

O szcz´Êciu pracy
z dzieçmi
rozmawialiÊmy
z WALENTYNÑ
JANISZEWSKÑ,
instruktor
prowadzàcà,
przy Centrum Kultury
w Łajskach, koło
teatralne
„Za parawanem” 

Projekt „Równe Szanse” jest reali-
zowany przez OÊrodek Pomocy
Spo∏ecznej w Wieliszewie od ma-
ja 2010 r. do 31 grudnia 2010 r.,
wspó∏finansowany jest ze Êrod-
ków Unii Europejskiej w ramach
Europejskiego Funduszu Spo∏ecz-
nego. Jest to pierwszy Projekt re-
alizowany przez OÊrodek Pomocy
Spo∏ecznej w Wieliszewie. Podczas
trwania Projektu realizowany b´-
dzie program szkoleniowo-dorad-
czy skierowany na podniesienie
kompetencji psychospo∏ecznych
oraz szkolenie zawodowe „Opie-
kunka Êrodowiskowa” w celu naby-
cia nowych kwalifikacji zawodo-
wych przez uczestników Projektu.

Celem g∏ównym Projektu jest
zwi´kszenie aktywnoÊci zawodo-
wej osób pozostajàcych bez pracy,
korzystajàcych z ró˝nych form
Êwiadczeƒ pomocy spo∏ecznej oraz
promocja,rozwój i upowszechnia-
nie aktywnej integracji przez OÊro-
dek Pomocy Spo∏ecznej poprzez
udzielanie wszechstronnej pomocy
osobom zagro˝onym wykluczeniem
spo∏ecznym z terenu gminy Wieli-
szew.

Celem szczegó∏owym jest zdoby-
cie nowych kwalifikacji zawodo-

wych oraz trening kompetencji
psychospo∏ecznych u klientów
OPS.

Uczestnikami Projektu sà kobie-
ty nieaktywne zawodowo – co wy-
nika ze specyfiki i struktury na-
szych klientów, kobiety stanowià
wi´kszoÊç klientów OÊrodka Pomo-
cy Spo∏ecznej, korzystajà z pomo-
cy g∏ównie z powodu trudnej sytu-
acji na rynku pracy oraz z racji pe∏-
nionych w rodzinie ról
opiekuƒczych. To one ponoszà
g∏ówny ci´˝ar wychowania i opie-
ki nad dzieçmi. Dlatego te˝ zdecy-
dowaliÊmy si´ na wsparcie kobiet
-zak∏adajàc, ˝e tym samym zmieni
to sytuacj´ w rodzinach obj´tych
systemem pomocy spo∏ecznej.

Osoby zosta∏y z rekrutowane
na prze∏omie maja i czerwca przez
pracowników socjalnych, którzy
znajà sytuacj´, stopieƒ motywacji
i potencja∏ ka˝dej uczestniczki
Projektu. Z uczestniczkami Projek-
tu zosta∏y podpisane kontrakty so-
cjalne wraz z okreÊleniem instru-
mentów aktywnej integracji. Re-
krutacja do Projektu zosta∏a
przeprowadzona z zachowaniem za-
sad równych szans.

nn OPS
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Równe szanse

Teatr to Sztuka wychowania 
fot. Grzegorz Biernat
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AktualnoÊci

ww W sierpniu Komisariat Policji w Wie-
liszewie odnotowa∏ dziewi´ç przypad-
ków kryminalnych.

ww Odnotowano trzy kradzie˝e, trzy kra-
dzie˝e z w∏amaniem oraz cztery uszko-
dzenie mienia.

ww W sierpniu funkcjonariusze zatrzyma-
li dziewi´ciu nietrzeêwych kierowców
poruszajàcych si´ po drogach publicz-
nych pod wp∏ywem alkoholu, w tym Ja-
nusza S, który zosta∏ zatrzymany
21 sierpnia na ulicy Sosnowej w Pod-
d´biu. Przeprowadzone badanie wyka-
za∏o 2,5 promila alkoholu w wydycha-
nym powietrzu. Post´powanie w tej
sprawie prowadzi KP Wieliszew.

ww Podczas imprez masowych, jakie pod-
czas wakacji by∏y organizowane na te-
renie Gminy Wieliszew Policja nie od-
notowa∏a ˝adnych zdarzeƒ kryminal-
nych. Zarówno „Kraina ¸agodnoÊci”
jak i „Szanty Nad Zalewem” przebie-
ga∏y bez zak∏óceƒ.

ww Komisariat Policji w Wieliszewie ape-
luje do Czytelników Gazety Wieli-
szewskiej aby mieszkaƒcy zwrócili
szczególnà uwag´ na swoje posesje
podczas szybko zapadajàcego zmroku.
Policja przypomina, ˝e jesieƒ to okres
wzmo˝onej aktywnoÊci w∏amywaczy, co
wynika z ubieg∏orocznych statystyk.
W∏amywacze najcz´Êciej wykorzystu-
jà mroczne godziny po zmroku aby ko-
rzystajàc z nieuwagi lub nieobecnoÊci
lokatorów dokonywaç kradzie˝y drob-
nych ale cennych przedmiotów jak
aparaty fotograficzne, bi˝uteria czy
portfele. Dlatego Komisariat Policji
prosi mieszkaƒców aby nie pozostawia-
li otwartych mieszkaƒ i poprosili sàsia-
dów o interwencje w razie pojawienia
si´ podejrzanych osób.

Zu˝yty sprz´t elektryczny i elektroniczny oraz od-
pady wielkogabarytowe b´dà odbierane przez
firm´ AG-COMPLEX w nast´pujàcych terminach:
• 27 wrzeÊnia br. – Wieliszew, Łajski,

Michałów – Reginów,
• 29 wrzeÊnia br. – Kałuszyn, Skrzeszew,

Sikory, Topolina, Podd´bie, Komornica,
Góra, Janówek Pierwszy, Krubin,
Olszewnica Nowa, Olszewnica Stara.

Osoby zainteresowane powinny nie póêniej jak
2 dni przed powy˝szymi terminami zgłosiç
do Urz´du Gminy (tel. 22 782 22 32) iloÊç i ro-
dzaj odpadów, podajàc imi´ i nazwisko, miej-
sce odbioru i telefon kontaktowy.
Odpady nale˝y wystawiç przed furtk´, nie póê-
niej jak o 7 godzinie w dniu odbioru. 
Odbiór odpadów ze szkół i z osiedli o zabudo-
wie blokowej zostanie zorganizowany na zasa-
dzie indywidualnych ustaleƒ firmy „AG – Com-
plex” z administratorami.
Odbiór odpadów zostanie sfinansowany z bu-
d˝etu gminy. 

GAZETA WIELISZEWSKA: Jak zacz´∏a si´
i jak przebiega paƒska przygoda z po-
˝arnictwem?
ROBERT BORYSZEWSKI: Jako kilkunastolet-
ni ch∏opiec interesowa∏em si´ tutejszà
stra˝à. Poczàtkiem by∏a M∏odzie˝owa
Dru˝yna Po˝arnicza.Tak na powa˝nie to
od 1990 roku jako kierowca-konserwator.
W chwili obecnej w OSP Wieliszew pe∏-
ni´ funkcj´ naczelnika. Po nabytych do-
Êwiadczeniach w szeregach OSP postano-
wi∏em zajàç si´ pracà stra˝aka zawodo-
wo. Rozpoczynajàc s∏u˝b´ w Paƒstwowej
Stra˝y Po˝arnej w Legionowie przez kil-
ka lat odbywa∏em szkolenia oraz ró˝ne-
go rodzaju kursy specjalistyczne. Kszta∏-
cenie ukoƒczy∏em w Centralnej Szkole
Aspirantów Paƒstwowej Stra˝y Po˝arnej
w Cz´stochowie zdobywajàc tytu∏ techni-
ka po˝arnictwa.
Jaka by∏a Pana pierwsza myÊl kiedy do-
wiedzia∏ si´ Pan o potrzebie wyjazdu
do Federacji Rosyjskiej? 
Wielkie zaskoczenie. Przygotowania
do misji trwa∏y kilka dni wczeÊniej

z tym, ˝e nie by-
∏o pewnoÊci czy

dojdzie do wyjazdu.
Nasuwa∏y si´ ró˝ne myÊli i pytania. Czy
poradz´ sobie z d∏ugoterminowym wyjaz-
dem, pozostawiajàc dom i rodzin´, gdy˝
nie wiedzia∏em jaki b´dzie okres pobytu
w Rosji oraz jakie b´dà warunki pracy
w terenie. W dniu 7 sierpnia ∏àcznie 159
stra˝aków oraz 45 pojazdów specjalistycz-
nych na rozkaz Ministra Spraw We-
wn´trznych wyjecha∏o z Polski
Jakie by∏y Pana zadania pe∏niàc misj´
na terenie Rosji?
Na terenie Rosji by∏em w plutonie wspar-
cia logistycznego kompanii Mazowsze.
Z Warszawy zabieraliÊmy 6 ton wody pit-
nej. Do moich zadaƒ nale˝a∏o dostarcze-
nie ˝ywnoÊci i paliwa na teren obj´ty
dzia∏aniami gaÊniczymi dla pracujàcych
stra˝aków i sprz´tu. Du˝e odleg∏oÊci oraz
trudne warunki terenowe by∏y utrudnie-
niem w naszych dzia∏aniach. Codziennie
wyje˝d˝aliÊmy przed po∏udniem a wraca-
liÊmy w póênych godzinach wieczor-

reklama

Chcesz 
otrzymywaç sms 
Z WA˚NYMI OG¸OSZENIAMI
MIESZKA¡CÓW GMINY?

WyÊlij sms*o treÊci
tak.wl05om  na numer 

661 000 112
* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS

jest zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

W lipcu na terenie Gminy dosz∏o
do dwóch bardzo groênych po˝a-
rów. 21 lipca o godzinie 7:58
do Powiatowego Stanowiska Kie-
rowania PSP w Legionowie wp∏y-
n´∏o zg∏oszenie o po˝arze budyn-
ku mieszkalnego w Komornicy.
W chwili dojazdu na miejsce zda-
rzenia pierwszych zast´pów p∏o-
mienie wydobywa∏y si´ na ze-
wnàtrz budynku przez przepalo-
ny dach, po˝arem obj´te by∏o ca∏e

poddasze oraz pomieszczenia
na parterze (w których uleg∏
przepaleniu strop). Podczas dzia-
∏aƒ gaÊniczych z gara˝u wypchni´-
to samochód osobowy, a tak˝e wy-
niesiono karnistry i butle gazowe.
Po ugaszeniu po˝aru wykonano
niezb´dna prace rozbiórkowe
w celu dogaszenia zarzewi ognia.
W dzia∏aniach bra∏o udzia∏ 55
stra˝aków oraz 15 samochodów.
Trzy dni póêniej w Janówku

Pierwszym, Krubinie oraz Ol-
szewnicy Nowej dosz∏o do czte-
rech podpaleƒ lasu niemal˝e
w tym samym czasie. Spaleniu
uleg∏o oko∏o 12 ha lasu. Ogieƒ
przenosi∏ si´ wierzcho∏kajmi
drzew, a akcj´ utrudnia∏ silny
wiatr i wysoka temperatura. Jed-
nostki z powiatu legionowskiego
wspomaga∏y stra˝e z powiatu:
nowodworskiego, p∏oƒskiego, wo-
∏omiƒskiego oraz Warszawy. ¸àcz-

nie 31 jednostek. W akcji bra∏y
udzia∏ równie˝ dwa samoloty ga-
Ênicze z Bemowa i Przasnysza.
Oprócz tego dosz∏o do kilku po-
˝arów, wypadków i kolizji.

4 wrzeÊnia Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Wieliszewie repre-
zentowa∏a powiat legionowski
w zawodach sportowo-po˝arni-
czych pó∏nocnego mazowsza.
Stra˝acy zaj´li 4 miejsce. Gratu-
lujemy!!! nn  Bartek Trzaskoma

Idziemy tam skàd ludzie uciekajà... niestety druga po∏owa roku nie jest dla nas ∏askawsza...

nych. Na tyle lat pracy w PSP nie spotka-
∏em si´ z tak rozleg∏ymi obszarami obj´-
tych po˝arem i tak ci´˝kimi warunkami
jakie nam towarzyszy∏y.
Czym ró˝ni si´ pe∏nienie misji stra˝aka
w Polsce od tej w Rosji?
Ró˝nice sà znaczne. Pierwsza z nich to
wielkoÊç terenu – mam na myÊli obwód
riazaƒski, w którym musieliÊmy dzia∏aç.
Wi´kszoÊç mieszkaƒców mieszka∏a w za-
budowie drewnianej, wi´c ratowanie jej
by∏o niezwykle trudne. Równie˝ sprz´t
którym pos∏ugiwali si´ koledzy z Rosji po-
zostawia∏ wiele do ˝yczenia.
Jaki by∏ Pana najtrudniejszy moment
w czasie pe∏nienia misji?
Po doÊç d∏ugim czasie silne upa∏y si´ga-
jàce do oko∏o 40 stopni Celcjusza oraz gry-
zàcy dym, który musieliÊmy wdychaç
sprawia∏y, ˝e chwilami by∏o bardzo ci´˝-
ko i stresujàco. Dochodzi∏a do tego d∏ugo-
trwa∏a roz∏àka z rodzinà i znajomymi.
Czy w razie potrzeby pojecha∏ by Pan
tam jeszcze raz?
MyÊl´, ˝e tak. Na pewno jest to w pewnym
stopniu zdobycie nowego doÊwiadczenia,
które kiedyÊ mo˝e przydaç si´ w naszych
dzia∏aniach.W mojej s∏u˝bie niesienie po-
mocy innym stoi zawsze na pierwszym
miejscu.
Na zakoƒczenie prosz´ przyjàç nasze
serdeczne gratulacje i podzi´kowania
za to ˝e dzi´ki paƒskiej szlachetnej po-
stawie trudna misja polskiego stra˝aka
zosta∏a w tak pi´kny i szczególny spo-
sób doceniona przez naszych wschod-
nich sàsiadów, a my jako mieszkaƒcy
mo˝emy czuç si´ bezpiecznie za równo
w kraju jak i po za jego granicami.A my
mieszkaƒcy jesteÊmy dumni, ˝e na na-
szym terenie mamy tak dzielnych i od-
wa˝nych stra˝aków. Dzi´kuj´ bardzo
za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Bartek Trzaskoma

Nasz stra˝ak pomaga Rosji

ZBIÓRKA ODPADÓW
WIELKOGABARYTOWYCH 

I ZU˚YTEGO SPRZ¢TU 
ELEKTRYCZNEGO 

I ELEKTRONICZNEGO

Dzisiaj rozmawiamy
z aspirantem ROBERTEM
BORYSZEWSKIM
szefem II zmiany
w Jednostce Ratowniczej
GaÊniczej w Legionowie
oraz Naczelnikiem
Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Wieliszewie. Stra˝ak
7–21 sierpnia brał udział
w gaszeniu po˝arów lasów
i torfowisk w obwodzie
riazaƒskim w Federacji
Rosyjskiej. Za ofiarnoÊç
i odwag´ został
uhonorowany medalem
„ZA WSPÓŁDZIAŁANIE
W IMI¢ SŁU˚BY
RATOWNICZEJ.
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Z ˝ycia Rady Gminy

OG¸OSZENIE
Informuj´, ˝e w dniach 1 – 2 paêdziernika 2010 r.

przy Urz´dzie Gminy Wieliszew na terenie

b´dàcym w∏asnoÊcià firmy POL-KWIAT, odb´dzie

si´ BEZP¸ATNA ZBIÓRKA ZU˚YTYCH OPON
Z SAMOCHODÓW OSOBOWYCH,

CI¢˚AROWYCH I DOSTAWCZYCH.
Opony te powinny byç czyste (bez piasku, ziemi itp.)

a tak˝e nie powinny zawieraç felg.

Z∏o˝one opony zostanà przekazane do Centrum

Utylizacji Opon – organizacji odzysku

XLIV Sesja Rady Gminy

BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Powniosku z∏o˝onym przez
Przewodniczàcego Ko-
misji Statutowej o wpro-

wadzenie do porzàdku obrad punk-
tu podj´cia uchwa∏y w sprawie
uchwalenia Statutu Gminy Wieli-
szew oraz Wójta Gminy Wieliszew
o wprowadzenie punktu o podj´ciu
uchwa∏y wyra˝enia zgody na zawar-
cie przez Gmin´ Wieliszew porozu-
mienia mi´dzy Gminnego z m.st.
Warszawa dotyczàcego powierze-
nia Miastu wykonania zadaƒ lokal-
nego transportu zbiorowego na ob-
szarze Gminy Wieliszew przyj´to
porzàdek obrad. Wniosek Mieczy-
s∏awa Berdowskiego o zdj´cie z po-
rzàdku obrad punktu uchwalenia
Statutu So∏ectwa Micha∏ów Regi-
nów nie zosta∏ przeg∏osowany.

W punkcie trzecim radni zaj´li
si´ sprawà wygaÊni´cia mandatu
radnego Bogdana Ma∏eckiego.
Po burzliwej dyskusji Radni prze-
szli do g∏osowania i Uchwa∏´ nr 396
przyj´to 11 g∏osami za przy 1 prze-
ciw oraz 3 wstrzymujàcych si´.

Trzynastoma g∏osami za Radni
przyj´li protoko∏y z XLII i XLIII Se-
sji Rady Gminy Wieliszew.

Wójt poinformowa∏ o trzydnio-
wych obchodach Âwi´ta Gminy, wy-
jeêdzie roboczym na ¸otw´
i do Niemiec, obchodach koƒca ro-
ku szkolnego, spotkaniu w MPWiK
w sprawie flotacji ciÊnieniowej,
spotkaniu z Dyrektorem ˚akiem
na temat problemu energetyczne-

go na terenie gminy, spotkaniu
z Dyrektorem Ch´ciem na temat
kolektora ciÊnieniowego Êrodkowej
cz´Êci gminy, spotkaniu z Dyrekto-
rem Sanepidu w sprawie budowy
cmentarza na Kwietniówce, rozpra-
wie w NSA na temat przej´cia mie-
nia komunalnego Micha∏owa- Re-
ginowa oraz o og∏oszonym II prze-
targu na sprzeda˝ hotelu
przy Urz´dzie Gminy. Poinformo-
wa∏ o inwestycjach, które dobiega-
jà koƒca.

W kolejnym punkcie Sesji doty-
czàcym podj´cia uchwa∏y w spra-
wie uchwalenia Statutu Gminy
Wieliszew Przewodniczàcy Komisji
Statutowej poinformowa∏, ˝e Woje-
woda Mazowiecki skierowa∏ do Ra-
dy Gminy rozstrzygni´cie nadzor-
cze w sprawie uchwalenia Statutu
Gminy Wieliszew stwierdzajàc nie-
wa˝noÊç w pi´ciu tak naprawd´
nieistotnych przypadkach. Zmiany
zapisów w Statucie Gminy Wieli-
szew w g∏osowaniu ∏àcznym radni
przyj´li jednog∏oÊnie.

Przewodniczàcy Rady Gminy
stwierdzi∏, i˝ ma nadziej´, ˝e jest
to ostateczna treÊç Statutu który
pozwala m.in. na ciàg∏oÊç pracy Ra-
dy Gminy Wieliszew

Nast´pnie Radni zaj´li si´
uchwa∏à w sprawie przyj´cia Statu-
tu So∏ectwa Micha∏owa-Reginowa.

Radny Edwin Zezoƒ omówi∏ hi-
stori´ powstania Statutu Micha∏o-
wa Reginowa nad którym prace
trwa∏y ponad 2 lata. Mieszkaƒcy
Micha∏owa-Reginowa na zebraniu
wiejskim wydali opini´ pozytywnà
o statucie. Najwi´cej zastrze˝eƒ
mia∏ so∏tys wsi Mieczys∏aw Berdow-
ski, a g∏ówne zastrze˝enie do zapi-
su dotyczàcego odwo∏ania so∏tysa.
Dotychczas istnia∏ zapis, ˝e so∏ty-
sa mo˝e odwo∏aç 10 % mieszkaƒ-
ców, czyli 125 osób. Obecnie jest za-
pis, ˝e wybór i odwo∏anie odbywa
si´ przy obecnoÊci 60 osób, w II tu-
rze przy 30 osobach w III turze bez
wzgl´du na iloÊç uczestników w ze-
braniu. Nast´pna uwaga dotyczy-
∏a 7-dniowego terminu na przygo-
towanie odpowiedzi na zarzuty po-
stawione na zebraniu wobec
so∏tysa. Przyczynà odwo∏ania so∏ty-
sa jest nie przestrzeganie zapisów
Statutu oraz utrata zaufania spo-

∏ecznego. Komisja Statutowa wyda-
∏a opini´ pozytywnà.

So∏tys Mieczys∏aw Berdowski
odniós∏ si´ do zapisów statutowych,
twierdzàc, ˝e przy odwo∏aniu so∏ty-
sa nale˝y zachowaç zapis, ˝e ka˝dy
wniosek o odwo∏anie musi byç uza-
sadniony przy jego sk∏adaniu, a nie
podczas zebrania wiejskiego. Pomi-
ni´to spraw´, kto mo˝e zg∏osiç
wniosek o odwo∏anie. Do Micha∏o-
wa ciàgle przybywa mieszkaƒców
i wskaênik powinien byç okreÊlo-
ny w procentach a nie w osobach.
Micha∏ów ma 1235 osób uprawnio-
nych do g∏osowania, wi´c wskaênik
ten powinien wynosiç 10%. Stwier-
dzi∏, ˝e niezrozumia∏ym jest po-
Êpiech przy przeprowadzeniu kon-
sultacji spo∏ecznych, samych cz∏on-
ków Rady So∏eckiej by∏o tylko
trzech, bo pozostali byli na urlo-
pach. Na zebraniu wiejskim obec-
ne by∏y 33 osoby, z tego 3 osoby nie
mia∏y prawa g∏osu, nad przyj´ciem
Statutu g∏osowa∏o 28 osób.

S∏awomir Kwiatkowski stwier-
dzi∏, ˝e jako so∏tys wsi Olszewnica
Stara w ca∏ej rozciàg∏oÊci popiera
wypowiedê so∏tysa Berdowskiego

S∏awomir Baƒbura so∏tys wsi To-
polina stwierdzi∏, ˝e so∏tys wybie-
rany jest na danà kadencj´ tak jak
radny i Wójt, w zwiàzku z tym za-
pyta∏, czy radnego i Wójta obowià-
zuje taka sama procedura w ich od-
wo∏aniu. Zapyta∏, czy w czasie ka-
dencji mo˝na w ten sposób odwo∏aç
so∏tysa, wnioskujàc o odes∏anie te-
go wniosku do komisji Êledczej.

Pan Berdowski zawnioskowa∏
o wprowadzenie zg∏oszonych przez
Niego zmian lecz jego wniosek nie
zosta∏ przeg∏osowany.

Nast´pnie Przewodniczàcy Rady
Gminy podda∏ pod g∏osowanie pro-
jekt uchwa∏y w sprawie przyj´cia
Statutu So∏ectwa Micha∏owa-Regi-
nowa w wersji przedstawionej
przez Wójta Gminy. Uchwa∏´ tà
przyj´to 11 g∏osami za przy 4 g∏o-
sach wstrzymujàcych si´.

Jednog∏oÊnie radni podj´li wa˝-
nà uchwa∏´ dotyczàcà wyra˝enia
zgody na zawarcie przez Gmin´
Wieliszew porozumienia mi´dzyg-
minnego z m.st. Warszawa w spra-
wie powierzenia Miastu wykonania
zadaƒ lokalnego transportu zbioro-

wego na obszarze Gminy Wieliszew
oraz w sprawie udzielenia pomocy
finansowej w formie dotacji celo-
wej dla Miasta Sto∏ecznego Warsza-
wy w 2010 roku. Obie te uchwa∏y
dotyczà tworzenia na terenie Gmi-
ny lokalnego transportu zbioro-
wego.

Punkt 15, to podj´cie uchwa∏y
w sprawie zmiany Uchwa∏y Rady
Gminy Wieliszew z dnia 15 czerw-
ca 2010r. dotyczàcej podzia∏u Gmi-
ny Wieliszew na okr´gi wyborcze.

Radny Grzegorz Bieƒkowski
zwróci∏ si´ z proÊbà o zapoznanie
z treÊcià pisma Komisarza Wybor-
czego.

Przewodniczàcy Rady Gminy
stwierdzi∏, ˝e Komisarz zakwestio-
nowa∏ tryb wejÊcia w ˝ycie
uchwa∏y.

Jan So∏tys podtrzyma∏ stanowi-
sko radnego Grzegorza Bieƒkow-
skiego proszàc o odczytanie pisma
Komisarza Wyborczego.

Przewodniczàcy Rady Gminy
odczyta∏ treÊç pisma skierowanego
przez Komisarza Wyborczego, do-
dajàc, ˝e Rada Gminy wykonuje
zalecenia Komisarza.

Jan So∏tys stwierdzi∏, ˝e podtrzy-
muje swoje stanowisko z dnia
15 czerwca.

Przewodniczàcy Rady Gminy
stwierdzi∏, ˝e, je˝eli Rada Gminy nie
dotrzyma terminu, to wówczas spra-
w´ przejmie Komisarz. Podda∏
pod g∏osowanie projekt uchwa∏y
przedstawionej przez Wójta Gminy
i uchwa∏´ przyj´to 11 g∏osami za,
3 przeciw, 1 wstrzymujàcy si´ od g∏osu.

Wa˝nà sprawà by∏o uchwalenie
aktualizacji „Planu Gospodarki
Odpadami dla Gminy Wieliszew
na lata 2010–2017” oraz „Programu
Ochrony Ârodowiska dla gminy
Wieliszew na lata 2010-2017”.

W punkcie 18 i 19 radni zaj´li si´
podj´ciem uchwa∏ w sprawie wyra-
˝enia woli nawiàzania partner-
skiej wspó∏pracy mi´dzy Gminà
Wieliszew a Gminà Salaspils na ¸o-
twie oraz Amt Trittau w Niemczech

Szczegó∏owy protokó∏ sesji uka˝e
si´ na www.bip.wieliszew.pl po za-
twierdzeniu przez Rad´ Gminy
na kolejnym posiedzeniu.

nn

We wtorek 10 sierpnia
odbyła si´ XLIV Sesja
Rady Gminy Wieliszew.
Głównymi tematami
jakimi zajmowali si´
Radni to podj´cie
uchwały w sprawie
stwierdzenia
wygaÊni´cia mandatu
radnego Gminy
Wieliszew oraz
uchwalenia Statutu
Gminy Wieliszew.

r e k l a m ao g ∏ o s z e n i a  d r o b n e

ZAGIN¢ŁA SUCZKA 
RASY YORK

BEZ OBRO˚Y, MAÂCI POPIELATEJ,
KRÓTKO OSTRZY˚ONA

DLA ZNALAZCY 
NAGRODA 1000 zł

TEL. 798599241

GRAFIK ZAJ¢å 
w Gminnym Centrum Kultury 
(¸ajski, ul. Moniuszki 2): 
WRZESIE¡ 2010

PONIEDZIA¸EK
10.00-13.00 PORANEK z MALUCHEM (zaj´cia

ogólnorozwojowe dla dzieci od 2 do 5 lat
– mo˝liwy podzia∏ na grupy) sala nr 14 – pi´tro

15.00-16.00 STUDIO TA¡CA (gr.I: 7-9 lat) sala nr 3
– parter

16.00-17.00 STUDIO TA¡CA (gr.II: pow. 10 lat) sala
nr 3 – parter

16.00-18.00 MODELARSTWO (zaj´cia od 7 X) sala
nr 13 – pi´tro

17.00-18.00 STUDIO PIOSENKI sala nr 1 – parter
17.00-19.00 RYSUNEK i MALARSTWO (dla

doros∏ych i gimnazjalistów) sala nr 11 – pi´tro 
19.00-20.00 FITNESS Fat Burning sala nr 3 – parter
20.00-21.00 FITNESS Pilates sala nr 3 – parter
19.00-21.00 CHÓR BELCANTO sala nr 1 – parter

WTOREK
15.00-17.00 RYSUNEK i MALARSTWO (dla dzieci

od 7 roku ˝ycia)? sala nr 11 – pi´tro
17.00-18.30 CERAMIKA sala nr 11 – pi´tro
17.45-19.15 PODWIECZOREK z MALUCHEM

(zaj´cia ogólnorozwojowe dla dzieci od 2 do 5
lat) sala nr 14 – pi´tro

19.00-20.30 J¢ZYK ANGIELSKI sala nr 12 – pi´tro
19.00-20.00 FITNESS Shape sala nr 3

ÂRODA
10.00-13.00 PORANEK z MALUCHEM (zaj´cia

ogólnorozwojowe dla dzieci od 2 do 5 lat
– mo˝liwy podzia∏ na grupy) sala nr 14
– pi´tro

16.00-18.00 GITARA (zaj´cia indywidualne wg.
grafiku ustalonego z instruktorem) sala nr 14
– pi´tro

16.00-18.00 TEATR sala nr 1 – parter
17.00-18.30 CERAMIKA sala nr 11 – pi´tro
19.00-21.00 CHÓR MARZENIE sala nr 1 – parter

CZWARTEK
15.00-16.00 STUDIO TA¡CA (gr.I: 7-9 lat) sala nr 3

– parter
16.00-17.00 STUDIO TA¡CA (gr.II: pow. 10 lat) sala

nr 3 – parter
16.00-18.00 MODELARSTWO (zaj´cia od 7

paêdziernika) sala nr 13 – pi´tro
17.30-20.30 TKACTWO ARTYSTYCZNE sala nr 11

– pi´tro
17.45-19.15 PODWIECZOREK z MALUCHEM

(zaj´cia ogólnorozwojowe dla dzieci od 2 do 5
lat) sala nr 14 – pi´tro

19.00-20.30 J¢ZYK ANGIELSKI sala nr 12 – pi´tro
18.00-19.00 FITNESS TBC sala nr 3
19.00-20.00 FITNESS Body Ball sala nr 3

PIÑTEK
10.00-13.00 PORANEK z MALUCHEM (zaj´cia

ogólnorozwojowe dla dzieci od 2 do 5 lat
– mo˝liwy podzia∏ na grupy) sala nr 14
– pi´tro

18.00-20.00 FOTOGRAFIA sala nr 11 – pi´tro
16.00-18.00 FORTEPIAN (zaj´cia indywidualne wg.

grafiku ustalonego z instruktorem) sala nr 1
– parter

19.00-21.00 CHÓR MARZENIE sala nr 1 – parter

SOBOTA
9.00-12.00 CHÓR MARZENIE sala nr 1 – parter
9.30-13.00 SZACHY sala nr 12 – pi´tro

* UWAGA: Grafik b´dzie ulega∏ zmianom, w miar´
rozbudowywania oferty i Paƒstwa potrzeb.
Prosimy o konsultowanie godzin zaj´ç
i proponowanych grup.

** Na terenie obiektu (poza holem i kawiarenkà)
OBOWIÑZUJE ZMIANA OBUWIA.

*** Kawiarenka (równie˝ sala bilardowa)
w Gminnym Centrum Kultury nieczynna
do koƒca wrzeÊnia.

? Zaj´cia z rysunku i malarstwa dla dzieci od lat 7
zostanà prawdopodobnie przeniesione
na czwartek lub piàtek w godz. 16:00-18:00.

ZAPISY na FITNESS na miesiàc paêdziernik
od godz. 9:00 w Êrod´ 22 wrzeÊnia. Decyduje
kolejnoÊç zg∏oszeƒ.

ZAPISY na ZAJ¢CIA J¢ZYKOWE (j´z. angielski,
niemiecki, hiszpaƒski, w∏oski, francuski,
rosyjski): 22 774 45 82 lub 0 501 826 323.

ZAPISY na WARSZTATY PRASOWE (szczegó∏y
wkrótce): 22 782 20 02

ZAPISY na pozosta∏e zaj´cia na miejscu (w czasie dni
otwartych u instruktorów) lub tel. 22 782 20 02
/ 782 20 44

odwiedê:  www.ok.wiel iszew.pl  
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Reklama

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA
„BER-MED”

Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85, tel. kom. 662-605-313, www.ber-med.pl 

Czynne od poniedzia∏ku do piàtku, w godz.: 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia Internistyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodzinnej
Dr Katarzyna Szerejko, Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝nieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psychiatra 
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Urologiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermatologiczna
Dr Aleksandra B∏azik 
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
• Laseroterapia – Leczenie schorzeƒ
uk∏adu ruchu laserem leczniczym terapus 2

P O D P I S A N A  U M O WA  Z  N F Z

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Chirurgii  Ogólnej
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania dla kierowców
•Poradnia kardiologiczna
Dr S∏awomir Jasek
•Poradnia Neurologiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska

GABINET ZABIEGOWY
• Piel´gniarka rodzinna 
– R. Owsianka, A. Michoƒska, E. Banaszek, A. Ràczka
• Piel´gniarka po∏o˝na – M. Syroka

ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10

GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: co drugi pon. 14–19, wt-pt. 14-19

Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

r e k l a m a

MASA˚ 
LECZNICZY

Wieliszew, KoÊcielna 9
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885

od poniedziałku do Êrody – od godz. 16
czwartek, sobota – od godz. 9

HYDRAULIKA

– PE¸NY ZAKRES

tel.: 0 888 889 927

MASA˚E W DOMU KLIENTA
Dyplomowana masa˝ystka

Posiadam własny stół do masa˝u.
Kosmetyki oraz metod´ masa˝u dobieram 

indywidualnie do potrzeb Klienta

KorzyÊci: • uelastycznienie i wygładzenie skóry •
zmniejszenie tkanki tłuszczowej • zwi´kszenie

odpornoÊci • obni˝enie poziomu stresu
Z a p r a s z a m y

Tel.: 505 454 462, 0 22 782 30 59

Sprzedam działki
o powierzchni 6000 m2

i 5900 m2 w miejscowoÊci
Olszewnica Nowa. 

Kontakt pod numerem
tel. 660 697 365.

KOREPETYCJE 
• J. ANGIELSKI, 
• J. FRANCUSKI

692-430-996
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Wydarzenia

Podczas tegorocznych
Do˝ynek Gminnych 
narodziła si´ 
nowa tradycja.
UroczystoÊç ta
została wzbogacona
o Festiwal
AktywnoÊci
Społecznej
i Zawodowej 
Sołectw.

MMaarriiuusszz  
KKrraasszzeewwsskkii

Na starcie stawi∏o si´ 350 zawod-
ników (m.in. zawodowa grupa
Mróz) – wÊród nich ca∏kiem uda-
nie zaprezentowali si´ mieszkaƒ-
cy naszej gminy (wszyscy
na zdj´ciu). Dystans max byl bar-
dzo wymagajàcy i liczy∏ so-
bie 70km. Tym bardziej godne
uznania sà osiàgni´cia naszych
zawodniczek: 2 miejsce w kat. K4
zaj´∏a Zofia ˚olek z Wieliszewa
(ust´pujàc jedynie niekwestiono-
wanej liderce Ewie Dudzie)
a trzecia by∏a Ma∏gorzata Szadu-

ra ze Skrzeszewa. Równie˝ wÊród
najm∏odszych paƒ w kategorii K1
na 2 stopniu podium stan´∏a
Magda Kado z ¸ajsk. Te sukcesy
oraz solidna jazda naszych kole-
gów prze∏o˝y∏a si´ na rewelacyj-
ne wyniki w klasyfikacji rodzin-
nej: I miejsce Rodzina Ka-
do (Grzegorz, Mirek i W∏odek)
a IV – Rodzina ˚o∏ek (Stanis∏aw,
Zofia i Igor) na 13 sklasyfikowa-
nych.

Tydzieƒ póêniej, w Pomiechów-
ku odby∏ si´ XI etap PB – po-

nad 300 uczestników powita∏a
wr´cz wymarzona rowerowa aura
i doÊç szybka, ale bardzo zró˝nico-
wana trasa. Dystans max liczy∏
tym razem 50 km. Pod nieobec-
noÊç etatowej triumfatorki Justy-
ny Dzi´cio∏ cenne zwyci´stwo
w open kobiet zaliczy∏a nasza ko-
le˝anka z Legionowa Maja Busma.
Niewiele póêniej na mecie zamel-
dowa∏a si´ Zofia ˚olek co da∏o
jej I miejsce w kat. K4 (po raz dru-
gi w tym sezonie). Ma∏gosia Sza-
dura mimo defektu na trasie do-
tar∏a do mety i by∏a trzecia. Nie za-
wiod∏a te˝ Magda Kado –
2 miejsce w swojej kategorii.

Na dystansie mini (28km)
triumf wÊród kobiet Êwi´ci∏a zna-
komita alpejka, olimpijka zTury-
nu – Dagmara Krzy˝yƒska.W sil-
nej stawce zawodniczek z dobrej
strony pokaza∏a si´ Teresa ˚olek
zajmujàc II m. w kategorii K3.

Solidna jazda wszystkich na-
szych zawodników da∏a nam tym

razem III miejsce w klasyfikacji
zespo∏owej, a w pobitym polu zo-
stawiliÊmy wiele renomowanych
teamów. Dla dru˝yny Wilczopol-
ski 4S-Quadra punktowali: Zofia
˚olek, Mirek Kado i Marek Gro-
nowski.

Trzeba odnotowaç równie˝ do-
bry wyst´p Patryka Dàbskiego
z Micha∏owa-Reginowa, który
wraca do formy po chorobie i za-
jà∏ 3 miejsce w kategorii FC1
na dystansie fun (7km)

Kolejne kolarskie emocje w so-
bot´ 25 IX tu˝ za miedzà czyli
w Legionowie. B´dzie to przed-
ostatni XII etap PB w tym sezo-
nie.

Zach´cam do udzia∏u – to nie
tylko sportowe emocje, ale rów-
nie˝ doskona∏y sposób na sp´dze-
nie czasu calà rodzinà.Wi´cej in-
formacji na stronie: www.poland-
bike.pl 

nn Marek Gronowski

Donowej formy rywaliza-
cji so∏ectw przystàpi∏
równie˝ Wieliszew.

Stoisko wsi zosta∏o przygotowa-
ne przez mieszkaƒców na czele
z so∏tysem Ludwikiem ˚o∏kiem.
Pan Ludwik podkreÊla, ˝e jego
praca by∏a o tyle ∏atwiejsza, ˝e
móg∏ liczyç na hafciarki Panià
Lucyn´ Gawroƒskà i Panià Zofi´
Ka∏don, oraz Panie Barbar´ ˚o-
∏ek i Jadwig´ Jagodziƒskà, Pa-
nów Andrzeja Zalewskiego
i Zdzis∏awa Gruczka. O unikalnà
dekoracj´ stoiska zadbali Paƒ-
stwo Teresa i Grzegorz Gajowni-
czek. Regionalista Krzysztof Kli-

maszewski opowiada∏ o historii
wsi, a Wojciech Aleksiejuk ze
swoim zi´ciem Marcinem ˚alu-
kiem prezentowali odrestaurowa-
ne przez siebie samochody.
Na g∏ównej scenie wieÊ poza So∏-
tysem prezentowa∏a El˝bieta Ra-
dzikowska, oraz „Promyczki” Eli-
za Klein i Dominika Durka.
Od strony artystycznej Wieli-
szew zaprezentowali mistrzowie
Polski w taƒcach Ola Misztal
i Kuba Rembelski oraz Chór
„Marzenie” pod dyrekcjà Stani-
s∏awa Kmieciaka. Ca∏oÊç sprawi-
∏a, ˝e Wieliszew otrzyma∏ 3. Na-
grod´ Jury. Po prezentacjach po-

szczególnych so∏ectw i wyst´-
pach zwyci´skiej Skubianki roz-
pocz´∏y si´ przygotowania do do-
˝ynkowej Mszy Êw. Nabo˝eƒstwo
odprawili proboszczowie parafii
w Wieliszewie i Janówku Pierw-
szym – ks. Grzegorz Kucharski
i ks. Jan Go∏embiewski. Po Mszy
Êw., podczas której kap∏ani po-
Êwi´cili chleb przyniesiony przez
starostów Joann´ Twardo i Grze-
gorza Gajowniczka i wieƒce przy-
niesione przez delegacje wsi,
g∏os zabra∏ Wójt Gminy Wieli-
szew Waldemar Kownacki kieru-
jàc swoje s∏owa w stron´ rolni-
ków w najwi´kszym stopniu nio-

sàcych ci´˝ar kryzysu ekono-
micznego dotykajàcego Europ´
i Êwiat.

Do˝ynki gminne to nie tylko
uroczystoÊci – to równie˝ okazja
do Êwi´towania mniej oficjalne-
go. O dobre nastroje tego dnia za-
dba∏y zespo∏y Wawele i Jan Woj-
dak, Blue Sky i Jorrgus. Zabawa
trwa∏a do póênego wieczora.

W tym roku w∏adze Gminy
Wieliszew, ze wzgl´du na wysokie
koszty walki z powodzià oraz
wsparcie udzielone gminom do-
tkni´tym kataklizmem, zdecydo-
wa∏y si´ zrezygnowaç z kosztow-
nego pokazu fajerwerków. nn

Po pracy wsiadamy na rowery i jedzie-
my w kierunku Urz´du Gminy Wieli-
szew, z daleka widaç ju˝ kogoÊ z dru-
˝yny Retro Bike Team, kto zatacza ko-
∏a na swoim bicyklu niecierpliwie
wyglàdajàc czy reszta ekipy ju˝ nad-
je˝d˝a.

– DziÊ znów „czerwonym”, jest naj-
d∏u˝szy i najfajniejszy – ktoÊ rzuca
propozycj´.

Pozostali zgodnie przytakujà. Jesz-
cze jedno spojrzenie na tablic´ i star-
tujemy. Nikt nie narzeka i nie maru-
dzi, mo˝e troch´ ˝al ˝e mog∏a by byç
d∏u˝sza … lubimy takie. Za dwa tygo-
dnie znów kolejny maraton, wi´c nie
mo˝na straciç formy, dlatego trenuje-
my konsekwentnie do nast´pnego
startu. To dzi´ki tym treningom dru-
˝yna odnosi swoje ma∏e i du˝e sukce-
sy, a wieliszewskie treningi mobilizu-
jà nas do tego jeszcze bardziej.

„Czerwony” – to potocznie zwany
Szlak Wieliszewski, przeznaczony do re-
kreacji zarówno pieszej jak i rowero-
wej. Bardzo urozmaicony, zarówno
pod wzgl´dem ukszta∏towania i rodza-
ju terenu, jak i ze wzgl´du na ró˝norod-
ne walory turystyczne. Na tej trasie li-
czàcej blisko 46 km, chyba ka˝dy mo-
˝e znaleêç coÊ dla siebie. Mi∏oÊnicy
zabytków, przyrody, zwolennicy odpo-
czynku w leÊnej g∏uszy i ci którzy lu-
bià przestrzeƒ. Pomimo tego, i˝ przeje˝-
d˝aliÊmy t´ tras´ wielokrotnie, to jed-
nak ka˝da nast´pna wyprawa odkrywa
przed nami nowe tajemnice tych
miejsc, a nie jest ona jedynà trasà
na terenie gminy, wi´c warto zapoznaç
si´ z planami i opisem, a potem wystar-
czy wsiàÊç na rower i do nas do∏àczyç.

nn Jacek Pietrzak

Dla niektórych pisanie o pomocy dla
Wilkowa jest ju˝ nudne, gdy˝ zapewne
powodzianie z tamtej gminy majà ju˝
wszystko. Na szcz´Êcie takie osoby sà
w mniejszoÊci i ludzi dobrej woli jest
wi´cej i na konto prowadzone przez Sto-
warzyszenie eMka wp∏ywa∏y kolejne
datki. Z poczàtkiem roku do jednej ze
szkó∏ w gminie Wilków w miejscowoÊci
pod wdzi´cznà nazwà Zag∏obà wyruszy∏
prezes eMki Pawe∏ Kownacki oraz
rzecznik prasowy ZTM Igor Krajnow by
potrzebujàcym dzieciom przekazaç 50
plecaków oraz dwa czeki od Stowarzy-
szenia eMka oraz od za∏ogi ZTM na po-
nad 4 tysiàce z∏otych na wyprawki szkol-
ne. W pe∏ni wyposa˝one plecaki zosta-
∏y podarowane przez Mennic´
Paƒstwowà. nn

Wieliszewskie
treningi

Dary dla Zag∏oby
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Nasi na Poland Bike

Do˝ynki Gminne 2010
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Pawe∏ Kownacki przekazuje czek
dyrektorowi Bogus∏awowi Bernackiemu

Wieƒce jak zawsze by∏y ozdobà Do˝ynek

Okaza∏e stoisko so∏ectwa Wieliszew cieszy∏o okoJan Wojdak bawi∏ zarówno dzieci jak i doros∏ych

Artur Oleksiak So∏tys Chotomowa cieszy si´ gdy jego wieÊ
otrzyma∏a nagrod´ publicznoÊci
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